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Važniji telefoniVažniji telefoni
Ordinacije opće medicine
Cvjetović, Dubravka dr. (školska)    250-111
Matejčić Dokoza, Sanja dr.              259-868
Ušljebrka-Šimunović, Sandra dr.    259-624
Toljanić-Brdar, Vesna dr. (predšk.)  259-644
Patronaža            549 -270
Stomatološke ordinacije
Dunatov Bolf, Ana dr.             250-993

Ljekarna:             545-391
Veterinarska praksa Uvodić:         564-772
Župni ured:     
• Cernik                   259-638
• Grad Grobnik                250-150
Matični ured Čavle:             259-512
Knjižnica Čavle:              208-313
Osnovna škola
• Čavle:              259-169, 259-570
• Grad Grobnik:              296-774
Dječji vrtić «Čavlić»:             259-513
Javni bilježnik:             545-326
Turistička zajednica:            549 120
DVD Čavle:              250-285
Dimnjačar Kamino:                091 952-2829

Općina ČavleOpćina Čavle
Općinska načelnica

 Ivana Cvitan Polić
Predsjednik Općinskog vijeća

Norbert Mavrinac
Adresa: 51219 Čavle, Čavja 31
Telefon: 208-300, 208-310
Fax:  208-311
Internet: www.cavle.hr
Dan Općine

1. svibanj (parne godine),
24. kolovoz (neparne godine)

Upravni odjelUpravni odjel
Uredovno vrijeme:

• 8.30 – 11.00 (pon, srij, pet),
• 9.00 – 11.00 i 13.00 – 17.00 (ut)

Načelnica svakog utorka od 15 do 17 sati 
prima stranke uz prethodnu najavu na 
telefon 208-310.

Uredovno vrijemeUredovno vrijeme
Matični ured
(Dom Čavle, pokraj Pošte)
     ponedjeljak - petak:             08.30 - 14.00 

Turistička zajednica
(Dom Čavle, pokraj glavnog ulaza)
     ponedjeljak - petak:             08.00 - 15.00  

Knjižnica Čavle
(prizemlje Čebuharove kuće)
     pon. - sri. - pet.                    09.00 - 13.00
     utorak - četvrtak                  15.00 - 20.00
Ljekarna
(preko puta Čebuharove kuće)
     pon. - pet.                     07.30 – 19.30
     subota                     08.00 – 12.00

Adresa: 51219 Čavle,Krenovac 2
Tel: 545-313
Tel. za pogrebne usluge: 099/326-1003
E-mail: kd.cavle@gmail.com
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MATIČNI URED ČAVLE

Arnold Udo Helmut 21.07.2022.
Babić Anka 15.09.2022.
Babić Marija 31.01.2022.
Barbis Marijan 31.01.2022.
Barić Ana 27.05.2022.
Barišić Dragutin 04.08.2022.
Barnjak Pavka 03.04.2022.
Bačić Veljko 05.07.2022.
Biga Duja 31.05.2022.
Bijelić Milan 05.09.2022.
Bonefačić Danijela 10.03.2022.
Bralić Marija 08.08.2022.
Broznić Ladislav 17.06.2022.
Budinski Katica 16.07.2022.
Burić Božica 23.07.2022.
Civadelić Zora 01.09.2022.
Colnar Ivan 30.12.2021.
Dumančić Marija 10.01.2022.
Franović Ana 12.07.2022.
Frančišković Mladen 07.03.2022.
Fućak Anđela 23.03.2022.
Grgić Vinko 12.07.2022.
Grgurina Milica 03.02.2022.
Hašek Katica 26.04.2022.
Herljević Ruža 20.07.2022.
Hodža Bisera 16.02.2022.
Ivandić Brankica 15.09.2022.
Karadža Mate 06.03.2022.
Karan Miloš 01.07.2022.
Kljaić Danilo 16.03.2022.
Knez Vjera 19.07.2022.
Koneski Sotir 15.03.2022.
Kopajtić Biserka 04.04.2022.
Kremžar Josip 13.07.2022.
Krešević Nikolina 17.03.2022.
Lefler Antun 17.08.2022.
Linić Marija 19.02.2022.
Malnar Marija 11.02.2022.
Malobabić Savo 18.03.2022.
Margan Anton 20.02.2022.
Marin Marija 06.03.2022.
Marinić Branka 25.03.2022.
Marić-Zorko Tatiana 31.08.2022.
Maržić Djurdjica 01.04.2022.
Mesić Marija 31. 12.2021.
Mijić Mirjana 13.08.2022.
Mohorić Stanislav 05.01.2022.
Mužić Vjekoslav 14.05.2022.

s prvim jesenjim kapima kiše osvrnuli smo se unazad. U ovoj Gmajni tako donosimo pregled gotovo svega što se događalo u protekla 
četiri mjeseca. Naglasak u ovom broju je na doista raznovrsnim aktivnostima Kluba umirovljenika, nikad posjećenijim manifestacija-
ma bogatog programa Bartoje i mnogobrojnim sportskim uspjesima naših sportašica i sportaša. Kao što možete vidjeti na naslovnici 
Gmajne,  otvorili smo 30. Grobničku jesen, prvu bez, nažalost preminule, Vlaste Juretić. No, sigurni smo da je ponosna na Katedru 
Čakavskog sabora Grobnišćine koja je nastavila njezin put, dovršila desetgodišnji projekt umjetničke Šetnice Zakona devet gradova i 
što za nadolazeću Svečanu skupštinu priprema monografiju u povodu 30. obljetnice rada Katedre. Prošećite i vi Gradom Grobnikom, 
obiđite monumentalne kamene skulpture poznatih umjetnika nemjerljive materijalne vrijednosti kao trajni spomen na Vinodolski 
zakon  donesen još davne 1288. godine, a predstavlja najstariji tekst hrvatskog srednjovjekovnog običajnog prava napisan na ča-
kavskom dijalektu i starom hrvatskom pismu glagoljici, a potpisali su ga krčki knezovi i predstavnici devet gradova: Bakra, Bribira, 
Drivenika, Grižana, Hreljina, Ledenica, Novog, Trsata i našeg Grobnika. 

Uz poziva na šetnju želim vam ugodno čitanje! 

Sandi Bujan Cvečić       

Poštovani mještani općine Čavle i svi čitatelji Gmajne, 

GLAM BEAUTY by Astrid 
Šušnjevac 16, Čavle
Mob: 095/599-7101

Radno vrijeme: ponedjeljak-petak 08-20
Trajni lak i gel ugradnja noktiju 

Medicinska pedikura   
(moguć dolazak na kućnu adresu)

TRKAČKI SKI KLUB RIJEKA-ČAVLE
Jedan od najtrofejnijih klubova s tradi-
cijom dugom 40 godina upisuje nove 

članove. 
Treninzi srijedom i petkom od 18 do 19 sati 

u dvorani OŠ Čavle.  
Mjesečna članarina 200 kuna. 

Mob: 097/734-6228
Mail: tsk.rijek.cavle@odraz.com

manicure    pedicure

GLAM
beauty

by Astrid
.

POPLAVE ZBOG REKORDNE KIŠA

Čavjanski darivatelji uvijek među najbrojnijima 

Čavjanski aktiv DDK može se pohvaliti jer okuplja 
puno humanih ljudi, a sa svakom akcijom aktivu se 
priključuju novi mladi darivatelji. Akcije se organi-

ziraju četiri puta godišnje u Domu kulture Čavle i svaki 
put se u prosjeku sakupi 60-ak doza krvi. 

Ovog ljeta održano je okupljanje jubilaraca sa 50 i više 
darivanja krvi. Na prigodnom druženju nakon dvije go-
dine pandemije odano je priznanje ovim divnim ljudima 
te su im dodijeljene plakete Općine Čavle i poklon paketi 
Crvenog križa. 

Jubilarni 125. put krv je u svom životu darovao 44-go-
dišnji Dejan Cetina. „Njegov rezultat, redovitost i altrui-
zam svih je ostavio bez riječi“, rekla je načelnica Općine 
Čavle Ivana Cvitan Polić. Dodala je da ovaj kraj poznat po 
humanosti i velikom željom za pomoći svim ljudima u 
nevolji.  „Hvala svima vama što me činite ponosnom što 
živim u našoj općini plemenitih ljudi“, poručila im je na-
čelnica Cvitan Polić obraćajući se jubilarcima. 

Osim Dejana Cetine plakete za jubilarna darivanja u pro-
tekle dvije godine dobili su: 

100 darivanja: Željko Šimek i Tomislav Šalić 

75 darivanja: Jadran Fućak, Zorko Matejčić, Aleksandar 
Grudiček, Senko Čargonja i Željko Gal

50 darivanja: Vedran Fućak, Klaudio Santaleza, Igor 
Maršanić, Goran Davidić, Zdravko Mijić i Bruno Mihelčić.

Svaka nova akcija darivanja krvi prilika je za sudjelova-
njem u ovom plemenitom djelu, ali i poziv svima novima 
da se uključe u obitelj dobrovoljnih darivatelja krvi jer 
„Tko spasi jedan život, kao da je spasio cijelo čovječan-
stvo!“, poručila je predsjednica aktiva DDK Čavle Sanja 
Maršanić. 

S.B.C. 

Dejan Cetina- krv dao 125 puta

Nemarnik Rozalija 13.07.2022..
Novak Zoran 21.08.2022.
Orlić Đuro 03.06.2022.
Ožbolt Boris 23.07.2022.
Penel Branka 03.02.2022.
Pervan Zdenka 18.04.2022.
Petrović Ruža 18.02.2022,
Potočnjak Marijan 17.05.2022,
Pučnik Ivan 05.07. 2022.
Rak Marina 07.02.2022.
Reljac Janja 26.04.2022.
Sabolović Nada 16.07.2022.
Samsa Štefanija 11.08.2022.
Saršon Juraj 24.01.2022.
Sepreni Bedrija 15.11.2021.
Sertić Nikola 14.07.2022.
Siročić Marija 10.06.2022.
Sladojević Ana 24.07.2022.
Sobotinčić Bazilija 17.02.2022.
Stanić Ruža 03.08.2022.
Tomić Fabijan 21.04.2022.
Tus Nedeljko 26.08.2022.
Valentić Branislava 14.04.2022.
Valjan Zdravka 13.03.2022.
Veršić Vjekoslav 01.05.2022.
Vidaković Ankica 11.02.2022.
Vidas Zorka 25.02.2022.
Vizler Edica 07.09.2022.
Vičević Helena 20.06 2022.
Vukov Branka 15.01.2022.
Zaharija Blanka 18.04.2022.
Čargonja Branko 19.09.2022.
Čargonja Stanislav 05.03.2022.
Čargonja Ana 28.01.2022.
Čavić Stanislav 12.12.2021.
Čudić Ljiljana 22.01.2022.
Čučak Dušan 08.08.2022.
Đukić Teodor 24.04.2022.
Đurić Milan 15. 07.2022.
Šafar Anđelka 03.03.2022.
Širola Berislav 08.06.2022.
Širola Dragica 29 04.2022.
Štajduhar Rudolf 24.04.2022.
Šuler Danica 05.06.2022.
Šverko Mirela 08.05.2022.
Živković Branislava Milena  
15.08.2022. 

Preminuli:

Vjenčani
Marijana Prosen i Valter Tadej 18.12.2021.
Korana Stojčić i Goran Kosić 04.06.2022.

Darivateljima su priznanje odali Ivana 
Cvitan Polić i Norbert Mavrinac

Voda prodrla u OŠ Čavle, brzom intervencijom spriječene veće štete

Rekordna količina padalina u noći s 28. na 29. rujna 
prouzročila je poplave i u Čavlima. Najzahtjevnija 
je bila obrana od poplave u Osnovnoj školi. Cijele 

noći spašavala se školu od vode. U obrani od poplave 
sudjelovali su vatrogasci, civilna zaštita, djelatnici škole 
i volonteri zajedno s načelnicom Ivanom Cvitan Polić. Za 

izbacivanje vode osim ljudskih napora koristile su se četi-
ri pumpe te postavljali zečji nasipi.

-Hvala svima koji su spašavali našu školu. To su Dobro-
voljna vatrogasna društva Čavle i Jelenje, Civilna zaštita 
općine Čavle i Primorsko-goranske županije, Komunalno 
društvo Čavle, tvrtke Libella i Dimšo, ravnateljici Crvenog 

križa Rijeke te neumornim spremačicama i najboljem 
domaru naše OŠ Čavle, rekla je načelnica Ivana Cvitan 
Polić. Voda je ušla i u Boćarski dom Hrastenica te u 
Sportsku dvoranu Mavrinci, a bujica je uništila i put pre-
ma streljani Kovačevo napravivši dubok jarak. Najvažniji 
je da nema gubitaka  ljudskih života.

S.B.C. 

AKTIV DOBROVOLJNIH DARIVATELJA KRVI ČAVLE
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iz prve rukeiz prve ruke

Klub umirovljenika Čavle svečano je otvoren 27. travnja 
2022. godine u Bajčevu selu. Njime je Općina Čavle infra-
strukturom i programima omogućila nadstandard osoba-

ma treće životne dobi te uskočila tamo gdje je sustav zakazao. 
Riječ je o novouređenom prostoru namijenjenom osobama tre-
će životne dobi s područja Urbane aglomeracije Rijeka. Tako je 
bivši Boćarski klub Bajci dobio novu namjenu, postao je lijepo 
uređen prostor za druženje i kvalitetno provođenje slobodnog 
vremena umirovljenika. Objekt je povećan zatvaranjem terase, 
napravljen je novi krov, stolarija, sve instalacije, sanitarni čvo-
rovi  te toplinska fasada i uređen okoliš. Umirovljenici su dobili 
novi prostor sa svom opremom potrebnom za zabavu, druženje 
i edukaciju.  

Budući da je od otvorenja prošlo šest mjeseci, o tome što se 
sve nudi i događa u Klubu razgovarali smo s voditeljicom 
Kluba Tatjanom Ljuština Milaković.

- Klub od prvog dana aktivno radi, do sada nam se prijavilo 
100-tinjak umirovljenika i umirovljenica, uglavnom s područja 
općine Čavle. Održali smo ciklus informatičkih radionica, ku-
linarske radionice, predavanja iz područja očuvanja zdravlja, 
šetnje, započeo je i plesni tečaj za koji vlada posebno veliko 
zanimanje.

Što planirate u sljedećem periodu? Tko su partneri u reali-
zaciji tako bogatog i raznovrsnog programa? 

- Partneri u projektu su Općina Čavle, Crveni križ Rijeka i Udru-
ga umirovljenika Čavle. Nastavljamo sa započetim radionicama 
iz Kulture življenja, radionica održavanja zdravlja i prevencije 
bolesti, edukacija vezanih uz postupke prve pomoći, radionica 
služenja računalom, besplatni pravni savjeti, tjelovježba za sta-
rije, plesni tečaj, odlazak u prirodu i organizirane šetnje, izleti 
te mjerenje krvnog tlaka i šećera u krvi. Neke od aktivnosti se 
odvijaju u Klubu a neke na drugim lokacijama unutar općine 
Čavle. 

Tko su sudionici i tko se najčešće odaziva? Kako osmišljava-
te programe? Što vam kažu, zašto dolaze u Klub?

- Većina korisnika Kluba su žene. Izgleda da se one više vole dru-
žiti, ali koristim i ovu prigodu da pozovem i muškarce. Dolaze 
nam na predavanja i radionice u okviru programa, ali rado dola-
ze u slobodno vrijeme na čunanje, tjelovježbu ili proslaviti neki 
važan životni događaj. Naše fešte su posebno vesele. Za muš-
karce smo pripremili šahovsku sekciju ponedjeljkom od 15 sati. 
Njima su interesantni i satovi informatike. U planu su nam i te-
matska predavanja: Putujmo zajedno, Večeri smijeha, Književne 
večeri i Kreativne radionice koja će voditi naši umirovljenici.

Tatjana Ljuština Milaković, voditeljica Kluba umirovljenika Čavle

Veselo i kreativno u Klubu u  
kojem se umirovljenici druže,  
zabavljaju te stječu nova znanja i vještine  
Razgovarala: Sandi Bujan Cvečić

Današnji način življenja pokazao je da su osobe treće život-
ne dobi osamljene. Vrlo često imaju problema sa zdravljem, 
socijalnom sigurnošću? Ali ono što im najteže pada je osa-
mljenost. Vjerujem da je tako posebno bilo u vrijeme najri-
goroznijih mjera tijekom pandemije. Što vam kažu, kako im 
je? Zašto dolaze u Klub? Vi nerijetko umirovljenike pozivate 
na razgovor, kavu, čitanje novina? Ne mora nužno umirov-
ljenik biti aktivan u svemu. Može doći i na „čašicu razgovo-
ra“?

- U Klub se može doći i na druženje, nekim ljudima je to sasvim 
dovoljno za uljepšati dan. Neke naše korisnice vole doći kada 
nema nikoga, popričati sa mnom, izmijeniti dnevne novosti, po-
dijeliti neku svoju životnu situaciju. Klub je mjesto povjerenja i 
podrške na razne načine. Svaki korisnik i korisnica mogu sami 
odabrati koji način druženja njima najviše odgovara.

Kada je Klub u Bajčevu selu otvoren za korisnike? Kada vas 
mogu pronaći? Gdje se mogu doznati programi? Kako se 
priključiti? Plaća li se i tko može doći?

- Klub je otvoren ponedjeljkom, srijedom i četvrtkom od 13 do 
20 sati, utorkom i petkom od 8 do 15 sati te subotom od 8 do 13 
sati. O programima možete doznati na stranicama Općine Čavle, 
Facebook stranici Klub umirovljenika Čavle, zatim u viber grupi 
Kluba te pozivom na broj 099/600-27-15 ili mailom klub-umi-
rovljenika@cavle.hr. Programe objavljujemo i na oglasnim mje-
stima po Čavlima, a tiskamo i letke s programom. Svi programi 
koji su dio projekta su besplatni za naše korisnike. Korisnici Klu-
ba mogu biti svi stanovnici s 54 i više godina s područja Urbane 
aglomeracije Rijeka (Čavle, Rijeka, Kastav, Kraljevica, Opatija, 
Klana, Kostrena, Lovran, Mošćenička Draga i Viškovo). Za one 
koji su teže pokretni možemo organizirati prijevoz. Naime, Klub 
je u sklopu projekta dobio i automobil Dacia za tu namjenu.

Koja je vaša poruka čitateljima Gmajne, odnosno potenci-
jalnim korisnicima Kluba?

- Moja je poruka da nam se pridruže u zajedničkom kreiranju 
sadržaja, da predlože što bi voljeli da se događa u Klubu. Javite 
se ako ste zainteresirani predstaviti vlastite talente poput poe-
zije, slikarstva, ručnog rada. Posebno će nam biti drago da pre-
nesete svoja znanja i vještine korisnicima Kluba. Dođite i samo 
zbog razgovora, kave ili čitanja novina. Naša vrata su vam svima 
otvorena. Vjerujem da ćete nam se nakon prvog posjeta ponov-
no vratiti. 

Tatjana Ljuština Milaković

Mjerenje tlaka i šećera

 U klubu umirovljenika je uvijek veselo 

Šah se igra ponedjeljkom 

Vježba kao prevencija Edukativne šetnje 

Klub umirovljenika nalazi se u Bajčevu selu
Kuharske radionice

Plesni tečaj

mailto:klub-umirovljenika@cavle.hr
mailto:klub-umirovljenika@cavle.hr
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zdravlje

Nagradu za životno djelo Vlasti Juretić primio sin Arni NK Grobničan dobitnik godišnje nagrade Općine Čavle

kaštel

ODRŽAN TRADICIONALNI ČAVJANSKI DAN ZDRAVLJA 

Besplatni savjeti, pregledi, zdravi obroci, 
vježbanje i zabavni program

U subotu 17. rujna od 10 do 13 sati u Domu kulture u Čavlima 
održala se manifestacija Dan zdravlja Općine Čavle. Orga-
nizator je Općina Čavle, u suradnji s Gradskim društvom 

Crvenog križa Rijeke, Nastavnim zavodom za javno zdravstvo 
Primorsko-goranske županije i Turističkom zajednicom Čavle.  

- Manifestacija je dio programa unaprjeđenja zdravlja i socijalne 
skrbi stanovnika općine Čavle, a uključuje preventivne pregle-
de, savjete, edukaciju, tjelesne aktivnosti, humanitarno-ekološ-
ku akciju, lutkarsku predstavu te glazbeni program i ples. Svi 
ponuđeni programi su bili besplatni za sve, rekla je savjetnica 
načelnice Općine Čavle i ravnateljica Gradskog društva Crvenog 
križa Rijeke dr. sc. Petra Šuljić.  

- Svjetska zdravstvene organizacije (WHO) zdravlje opisuje kao 
psihičko, fizičko i socijalno blagostanje, a ne samo kao puku 
odsutnost bolesti. Zato smo u ovoj manifestaciji posvećenoj 
zdravlju, koja je već postala tradicionalna,  ponovno pokušali 
objediniti sve to na jednom mjestu, istaknula je načelnica Opći-
ne Čavle Ivana Cvitan Polić. 

PREGLEDI I SAVJETI LIJEČNIKA TE TJELOVJEŽBA 
U Domu kulture mogli su se dobiti savjeti iz javnog zdravstva, 
ginekologa, dermatologa, epidemiologa, nutricionista pa čak i 
veterinara. Mogli su se napraviti pregledi madeža, ultrazvučna 
denzitometrija za otkrivanje osteoporoze, vidjeti demonstraci-
ju pružanja prve pomoći, izmjeriti krvni tlak i glukozu, napraviti 
analizu lica i vlasišta. Dodatno je dermatolog na raspolaganju 
mještanima bio još dva dana 20. i 22. rujna u prostoriji stare vi-
jećnice u Domu kulture. 

GLAZBENI PROGRAM I LUTKARSKA PREDSTAVA 
U Čavlima nije nedostajalo ni pjesme. U zabavnom programu 
nastupila je Eureka band i glazbenici poznati s televizijskih ekra-
na Antonio Krištofić te Božidarka Matija Čerina. Na pozornici su 
nastupali i budući glazbenici učenici OŠ Čavle  Emanuel Fućak, 
Sanja Pilić, Erik Paravić i Magdalena Fućak. A Nastavni zavod za 
javno zdravstvo PGŽ za djecu je pripremio i lutkarsku predstavu 
„Zubić vila“ o važnosti redovite njege zubi.  

ZDRAVI OBROCI UZ NEIZOSTAVNU PALENTU 
Dan zdravlja ponudio je i gastro uživanje u zdravim obrocima. 
Tako se besplatno mogla kušati naša zdrava palenta i domaća 
salsa od pomidora, a djeca iz Dječjeg vrtića Čavlić posjetiteljima 
su nudili kreativne i zdrave poslastice od voća. 

TRI SATA ZA VAŠE ZDRAVLJE 
- Program je doista bio raznovrstan, poučan, koristan, zabavan i 
svima dostupan. Hvala svima koji su sudjelovali i odvojili tri sata 
za zdravlje svog tijela i duše. Jer kako kaže jedna irska poslovica: 
„Ako nemaš vremena za svoje zdravlje sada, nećeš imati zdravlja 
za svoje vrijeme sutra“, zaključila je načelnica Općine Čavle Iva-
na Cvitan Polić. 

Sandi Bujan Cvečić 

NOVA MODERNA TEHNOLOGIJA U KAŠTELU

Piše: Marijan Zidarić, voditelj IC Putovima Frankopana Grada Grobnika

Multimedijalni centar - snovi su 
postali stvarnost

Doista, nešto o čemu se govorkalo i 
čemu se stremilo, napokon se realizi-
ralo. Naime, općepoznata je činjenica 

da u novom, digitalnom dobu, mnoge lo-
kalne turističke zajednice diljem Hrvatske 
pokušavaju približiti povijesno-kulturnu 
baštinu svojim posjetiteljima. Stare građe-
vine, tako postaju dostupnije generacijama 
koje dolaze, a i oni „stariji” dobivaju priliku 
na alternativne načine upoznati povijest i 
doživjeti nešto novo. 

Upravo je u tom smjeru Općina Čavle kre-
nula prije nekoliko godina, s htijenjem da 
se Kaštel Grobnik približi posjetiteljima i di-
gitalnim putem. Nastala je ideja o realizaciji 
Multimedijalnog centra Grad Grobnik te je, 
uz pomoć sredstava iz EU, projekt i došao 
do izvedbe. Konkretno, zagrebačka je tvrt-
ka „Novena” koncipirala obilazak Kaštela u 

40 točaka – 40 tema povezanih s grobnič-
kim Kaštelom, ali i grobničkim krajem te 
tako povezala povijest cijeloga kraja s Ka-
štelom, krčkim knezovima (Frankapanima/
Frankopanima), turističkim atrakcijama ci-
jeloga područja i lokalnom gastronomijom. 
Posjetitelji prate razvoj Grobnika od Ilira do 
danas, mjestimično i uz pomoć AR prezen-
tacija (umjetna stvarnost) čiji su glavni liko-
vi „obični” Grobničani iz slavne nam povije-
sti i sadašnjosti: mlikarica, divojka na šterni, 
tišljar, dondolaš, vojnik, pučanin... Jedna 
točka razgleda posvećena je i palenti kom-
pirici, pripremu koje su za potrebe obilaska 
snimili članovi udruge Palentar. 
Obilazak je zamišljen tako da posjetitelj u 
interpretacijskom centru preuzme tablet i 

slušalice te kreće u obilazak po označenim 
točkama. Na raspolaganju su mu četiri jezi-
ka: hrvatski, talijanski, engleski i njemački. 
Na poziciji koja je posebno označena „AR” 
(od eng. augmented reality), gost „skenira” 
pločicu postavljenu na zidu i „pred njega“ 
izlazi lik koji priča svoju priču ili se pokre-
će film na određenu temu. Budući da ima 
slušalice, ta prezentacija ne ometa druge 
posjetitelje. Pri kraju obilaska, aplikacija 
vodi u prostor Sokolane, gdje se (uz pomoć 
senzora pokreta), pokreće 8-minutni film o 
povijesti Kaštela, a koji se projicira na zidu 
prostorije. Film je u potpunosti autorsko 
djelo tvrtke „Brojka novih produkcija” iz 
Zagreba te kombinira računalnu animaciju 
i stvarne snimke, uz napomenu da je i zvu-

kovni dio filma u potpunosti osmišljen za 
ovu projekciju. 

Do sad je posjet Kaštelu bio moguć i u sklo-
pu vođenih tura i interpretacije baštine, a ta 
će opcija, naravno, biti aktualna i nadalje. 

S dovršetkom građevinskih radova u ostat-
ku Kaštela te ponovnim otvaranjem restau-
ranta u atriju, dobit ćemo vrlo zanimljiv 
kulturno-povijesni objekt koji povezuje 
prošlost i sadašnjost našega kraja te sve 
svoje goste rado dočekuje s mnoštvom sa-
držaja i zabave za cijelu obitelj. Novi život 
Kaštela o kojemu sam pisao u prošlim bro-
jevima Gmajne, tako postaje stvaran, na, 
vjerujem, svekoliku radost svih nas, žitelja 
ovoga kraja.

Klub umirovljenika  
skuhao najbolju salsu

Igračke za razmjenu Savjeti o zdravoj prehrani

Mjerenje tlaka Prva pomoć

Vrtić i njihovi voćni obroci

Film na zidovima Sokolane

Moderan digitalni vodič Kaštelom Neizostavna priča o dondolašima Tableti vode posjetitelje po 40 točaka
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ukratko ukratko

Rea Čargonja nova direktorica TZO Čavle 

OBILJEŽENA 80. GODIŠNJICA PODHUMSKE TRAGEDIJE 

S pijetetom, zahvalnošću i poštovanjem 

PRIZNANJE OPĆINI ČAVLE  
ZA TRANSPARENTNOST U DJEČJEM VRTIĆU ČAVLIĆ POVEĆANE PLAĆE 

U Proizvodnoj zoni Soboli gradi se interna cesta. Radi se o do sada najvećem pro-
jektu ulaganja u gospodarstvo i poduzetništvo na području općine Čavle. Cilj je 
izgradnja prometne infrastrukture i stvaranje potrebnih uvjeta za daljnji razvoj 

gospodarstva i poduzetništva. Ukupna vrijednost projekta je 17 milijuna kuna, od čega 
je osigurano sufinanciranje iz Operativnog programa konkurentnost i kohezija u iznosu 
od 10,2 milijuna te 3 milijuna iz Ministarstva regionalnog razvoja i fondova Europske 
unije.

PLESNI CENTAR SIRIUS ODRŽAO  
ZAVRŠNU PRODUKCIJU 

Temeljem izmjena Zakona o turističkim zajednicama 
i Turistička zajednica Općine Čavle provela je javni 
natječaj za mjesto direktora te je za direktoricu na 

razdoblje od četiri godine izabrana Rea Čargonja. 
 „Veliki je izazov i iznimno zadovoljstvo što ću raditi na 
prosperitetu mjesta u kojem sam odrasla i u kojem živim. 
Prednost je što poznajem Grobnišćinu, njene običaje, lju-

de i kulturu i želja mi je da u suradnji s Općinom Čavle, 
gospodarskim subjektima koji djeluju na području Op-
ćine i mještanima dosegnemo zajednički cilj“, rekla je 
nova direktorica. 
Dosadašnji direktor Ivan Salamon odlučio je ne javiti se 
na natječaj i svoju karijeru graditi na novim poslovima. 

Na Spomen obilježju u Sobolima 12. srpnja obi-
lježena je 80. godišnjica stradanja podhumskih 
žrtava. Naime, 12. srpnja 1942. godine dogodio se 

jedan od najstrašnijih zločina u nacionalnoj povijesti, a 
impozantni spomenik trajna je uspomena i simbol toga 
vremena.
Tog tužnog srpanjskog dana 1942. godine, nakon ne-
djeljne mise, najmanje 91 mještanin Podhuma zvjerski 
je strijeljan od talijanskih fašista, selo spaljeno, preživjeli 
odvedeni u logor. Na komemorativnom skupu bili su 
predstavnici Općina Čavle i Jelenje, Primorsko-goranske 
županije, Ministarstva hrvatskih branitelja i Generalnog 

konzulata Italije te Grada Rijeke i Kastva, kao i udruga 
Podhumske žrtve i predstavnici braniteljskih udruga. 
Podsjetimo, obljetnici u čast spomenik podhumskim 
žrtvama je restauriran. Vrijednost radova iznosila je 
504.375 kuna, polovicu tih troškova snosila je Primor-
sko-goranska županija, a preostali iznos ravnomjerno su 
podijelile Općine Čavle i Jelenje. Sanacija je uključivala 
rekonstrukciju glavnog obeliska i okolnih zidova i ploča, 
kao i grobova na tlu, odstranjivanje betona s pukotina, 
čišćenje armature, gletanje i farbanje spomenika izvor-
nim tonovima, a zamijenjeni su oštećeni kameni ele-
menti, očišćeni su kameni kubusi, vaze i nosači svijeća, 

zidarski su obrađeni betonski segmenti, a i izrađeni su i 
postavljeni kameni elementi koji su nedostajali na polju 
kosturnice.

S.B.C. 

Dan pobjede i domovinske zahvalnosti i Dan hrvat-
skih branitelja obilježen je polaganjem vijenaca 
i paljenjem svijeća na dva groblja na području 

općine Čavle i ispred spomen ploče na Domu kulture. 
Obilježavanju su nazočili branitelji i  udruge proizašle 

iz Domovinskog rata te predstavnici Općine Čavle Iva-
na Cvitan Polić i Norbert Mavrinac. Misu je služena na 
cerničkom groblju, a druženje branitelja Grobnišćine 
nastavljeno je na Platku. 

S.B.C
. 

Načelnica Općine Čavle Ivana Cvitan Polić i povje-
renica Sindikata obrazovanja, medija i kulture 
Hrvatske Nataša Mohorovičić dogovorile su i 

potpisale dodatak Kolektivnom ugovoru za zapsolene 
u Dječjem vrtiću Čavlić. Tim potpisom osnovica za izra-
čun bruto plaće povećana je za 5 % i iznosi 3.712 kuna, 
a primjenjuje se od 1. rujna 2022. godine. Ova dobra 
vijest bila je uvertira u proslavu 7. rođendana novog 
modernog centralnog objekta Dječjeg vrtića Čavlić koji 
je proslavljen krajem svibnja Danima otvorenih vrata- 
programom namijenjenom djeci, ali i roditeljima. 

S.B.C. 

NAPREDUJU RADOVI U PROIZVODNOJ  
ZONI SOBOLI 

GROBNIČKI DONDOLAŠI ORGANIZIRALI  
VELIKI MALONOGOMETNI TURNIR 

Publici najbolja Casabianca  

Općina Čavle i Padobranski klub „Krila Kvarnera“ još 
jednom su u lipnju bile ponosni hrvatski domaćini 
velikog Svjetskog padobranskog kupa. Tradici-

onalno u ovom terminu na aerodromu na Grobničkom 
polju okupili su se najbolji padobranci svijeta. U Čavle je 
tako stiglo čak 170 najboljih padobranca svijeta, odno-
sno 30 ekipa iz 15-ak zemalja. Osim europskih zemalja 
poput Italije, Švicarske, Njemačke, Austrije, Češke, Slo-
vačke, Mađarske i Litve stigli su i padobranci iz Velike 
Britanije pa čak i SAD-a. Organizator Svjetskog pado-
branskog kupa je Padobranski klub „Krila Kvarnera“. 
-Zanimljivost ovogodišnjeg Svjetskog kupa na Grobniku 
je dolazak pilotkinje i legende svjetskog padobranstva 

prvi put skočila je 1971. godine, u dobi od 17 godina, 
rekla nam je Jasminka Žeželić iz Padobranskog kluba 
„Krila Kvarnera“.  
Cheryl Stearns u povijest je ušla već 1977. godine kada 
je postala prva ženska članica Golden Knightsa ( Zlatnih 
vitezova), elitnog padobranskog tima američke voj-
ske. Zanimljivo je da Cheryl drži rekord za najveći broj 
padobranskih skokova koje je napravila žena – 21.000 
skokova, a taj rekord postigla je 14. lipnja 2019. godine i 
do danas nije srušen.  Cheryl također drži rekord za broj 
padobranskih skokova koje je napravila u jednom danu, 
odnosno u razdoblju od 24 sata. Napravila je 352 skoka! 
Dogodilo se to  od 8. do 9. studenog 1995. godine. 

S.B.C.

Amerikanke Cheryl Stearns. Riječ je najboljoj padobran-
ki svih vremena. Cheryl će uskoro napuniti 67 godina, a 

Na 21. Festivalu teatra Čavle-Omišalj tijekom šest 
večeri izvedeno je šest vrhunskih predstava ra-
zličitih žanrova  s mnogo odličnih glumaca u 

vremenu od 17. do 24. lipnja, a posjetitelji su ih mogli 
pogledati u prostoru drevnog Kaštela Grobnik i na trgu 
Prikešte u Omišlju. 
Otvorenje Festivala se održalo u Gradu Grobniku gdje 
su dvije načelnice Općina Čavle i Omišalj Ivana Cvitan 
Polić i Mirela Ahmetović simbolično podigle festivalsku 
zastavu, a nakon toga je izvedena predstava Moj slučaj 
čiji je redatelj i glumac Boris Svrtan, a tekst je napisao 
Vlado Gotovac. U Kaštelu je igrao i Teatar 2000 te Teatar 
Exit predstavu Balon. No, apsolutnim hitom se pokazala 
predstava Casabianca Irene Grdinić i Maria Lipovšeka 
Battifiace,  koja je ujedno odnijela pobjedu publike kao 
najbolja predstava Festivala. Te večeri Kaštel je „pucao 
po šavovima“.  
-Posebnost ovog Festivala je što je on plod suradnje dvi-
ju jedinica lokalne samouprave, Općine Čavle i Općine 
Omišalj, a omogućuje posjetiteljima vidjeti najbolje 
predstave i najbolje glumce potpuno besplatno. Odr-
žali smo tradiciju da već 21 godinu postojanja Festivala 
posjetitelji ne plaćaju ulaznice, što je rijetkost na hrvat-

-Nakon dvadeset minulih godina postojanja Festivala 
pučkog teatra Omišalj-Čavle, ove smo godine u nazivu 
izostavili  “pučki “. Živimo u digitalnom dobu, predstave 
koje prezentiramo odavno nemaju ekvivalent poimanja  
“pučkog teatra “ te je organizacijski odbor Festivala  u 
dogovoru  s ravnateljima mnogih gostujućih kazališta i 
partnera jednoglasno donio odluku o tom  „rebrandin-
gu“, zaključio je slektor Denis Redić. 

skoj kazališnoj sceni. Za predstave tako nisu potrebne 
rezervacije, potrebno je samo doći ranije i zauzeti svoje 
mjesto, naglasila je načelnica Općine Čavle Ivana Cvitan 
Polić. 
Festival financiraju Općine Čavle i Omišalj putem svojih 
Turističkih zajednica, a uz sufinanciranje Ministarstva 
kulture i Primorsko-goranske županije. Programski vo-
ditelj Festivala je Denis Redić.  Ove godine je  otvorenje 
Festivala bilo u Kaštelu Grobnik, a zatvaranje u Omišlju. 
Ususret Festivalu, a s ciljem da se djeci približi kazalište 
te ih dodatno senzibilizira na tradiciju održavanja festi-
vala, održavane su predstave za djecu. U Domu kulture 
Čavle igrana je predstava Pale sam na svijetu.
U Omišlju je održan cabaret Ecije Ojdanić Vla Vla Vlaj-
land, zatim predstava Uvijek će nam ostati ljubav u kojoj 
glume Jelena Miholjević  i Dražen Čuček, a zatvaranje 
festivala održalo se nakon izvrsne komedije Dekorater 
u kojoj glume Ksenija Pajić, Ines Bojanić i Goran Grgić. 
Na trg Prikešte u Omišlju stigla je dječja predstava Ježeva 
kućica.
Zanimljivost je daje ove godine festival promijenio ime- 
umjesto Festivala pučkog teatra, sada je to Festival te-
atra.  

Najbolji padobranci svijeta i legendarna Amerikanka
KRILA KVARNERA ORGANIZIRALA SVJETSKI PADOBRANSKI KUP

OPĆINE ČAVLE I OMIŠALJ ORGANIZIRALE 21. FESTIVAL TEATRA

PROMJENA NA ČELNOM MJESTU TURISTIČKE ZAJEDNICE
S.B.C. 

S.B.C. 

Tužan spomen na veliki zločin

DAN POBJEDE I DOMOVINSKE ZAHVALNOSTI

Općina Čavle je i ove go-
dine dobila priznanje za 
transparentnost Insti-

tuta za javne financije. Naime, 
uz sve dosadašnje aktivnosti, 
dodatno je poboljšana web 
stranica pa su odsada vidljivi 
svi plaćeni računi. Kako ističu 
iz Općine, transparentnost je 
njihova dužnost i obveza.

S.B.C.   

Završna produkcija svake je godine  kruna rada članova Plesnog centra Sirius i nji-
hovog voditelja Romana Vrančića jer je to prilika da polaznici pokažu što su nau-
čili. Ova produkcija koja je održana krajem lipnja im je bila posebna jer se odvila 

nakon dvije i pol godine pauze zbog korona pandemije. Budući da nema restrikcija, 
već sada veselimo se novoj produkciji Siriusa u prosincu.  

S.B.C.S.B.C.

Grobnički dondolaši uz podršku Općine Čavle i 
sponzora organizirali su  2. Malonogometni tur-
nir „Jama 2022.“  koji je ove godine ugostio 24 

seniorske i šest veteranskih ekipa koje će svoje umijeće 
odmjeravali od 15. do 21. lipnja. 
-Lani smo uspjeli oživjeti tradiciju organizacije sport-

skih događanja. Naš prvi malonogometni turnir imao je 
odličan odaziv ekipa i posjetitelja, unatoč korona pande-
miji. Ove godine osim seniorskih proširili smo turnir i na 
veteranske ekipe, rekao nam je predsjednik Grobničkih 
dondolaša Alen Haramija. 

S.B.C. 

Američka legenda padobranstva na Grobničkom polju

Na Casabianci Kaštel „pucao po šavovima“
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bartoja bartoja

DESET DANA PROSLAVE BLAGDANA SV. BARTOLA

Koncerti, predstava, pršut i vino, kotlići, 
sport i povijesna šetnja…
Piše: Rea Čargonja, direktrorica TZO Čavle

Tko bi rekao kako vrijeme brzo prođe, 
naročito kada imamo bogatstvo doga-
đanja. Nismo se ni okrenuli, već nam je 

završila naša Bartoja, a pripreme za zimske 
aktivnosti su u punom jeku. Bogati sadržaj 
ovogodišnje Bartoje, pozitivna atmosfera 
te prepuna Grobnišćina znak su kako nam 
je svima nedostajalo događanja i druženja 
nakon zaista turbulentne dvije godine. 

Koncerti i nagrade najboljima
Bartoju smo obilježili kroz 10 dana uzasto-
pnih i raznovrsnih događanja. Rekla bih da 
je bilo za svakoga po nešto. Sve je počelo 
s rock poslasticom, s koncertom Opće Opa-
snosti u petak, 19.08. Čavja se „tresla“ od 
pozitivne atmosfere i glasnog pjevanja naj-
poznatijih hitova popularne hrvatske rock 
grupe. Osim veselih Grobničana imali smo 
goste iz cijele Hrvatske, fanovi Opće Opa-
snosti koji su ne samo popunili prve redove 

na d.d., Metro Cash & Carry d.o.o. te zlatni 
Limarija Sebastijan d.o.o. koji su osigurali 
sve nagrade za najuspješnije. Atmosfera na 
Bartojskom kotliću bila je vruća, što od sun-
ca, što od vatre i žive muzike, što od želje 
za pobjedom. Svi sudionici, bez obzira na 
osvojeno mjesto, bili su dobro raspoloženi, 
siti i sigurna sam da s nestrpljenjem očekuju 
iduću godinu i novu priliku da ukrste kuha-
če i pokažu svoje kulinarske vještine. 

Dan vina i pršuta u Kaštelu 
Eno – gastro priredba, Dan vina i pršuta, po 
prvi puta održana u ljetnom izdanju, privu-
kla je sve zaljubljenike ali i one s istančanim 
nepcem u Kaštel Grada Grobnika. Isprobati 
poveći broj sorti vina iz cijele Hrvatske na 
jednom mjestu nemamo uvijek priliku sto-
ga je ova manifestacija apsolutno pun po-
godak. Doživljaj i uživanje u vinu i pršutu te 
mnogobrojnim delicijama od raznovrsnih 
OPG-ova upotpunjuje i ambijent kaštela 
koji svojim položajem i izgledom mami 
uzdahe mnogih koji ga dođu posjetiti, a za 
ovu prigodu i uživati u posebnoj ponudi. 
Mislim da je jedan kratki komentar posjeti-
telja opisao ovu manifestaciju u potpunosti, 
a isti glasi:“ Zašto se ova manifestacija odr-
žava samo jednom na godinu?“. 

nego i smještajni kapacitet Grobnišćine. U 
duhu nastavka glazbenog programa ugo-
stili smo totalnu suprotnost rocku – pa nas 
je tako za sam dan sv. Bartola zabavljala Kla-
pa Intriga, a prethodio im je Centar harmo-
nike Sabbatini pokazavši, na oduševljenje 
svih, svoje najmlađe talentirane Grobniča-
ne. Nakon onoga što smo odslušali sigurna 
sam da nema straha za hrvatsku glazbenu 
scenu, a po pljesku publike sigurno je da će 
mladi harmonikaši ponovno dobiti priliku 
za svoj nastup. Isti dan, tradicionalno su se 
proglasili najuspješnije sportašice i sportaši 
u 2022. godini kao i Najlipši privrat i Najlipši 
balkon za ovu godinu. Za najlipši privrat iza-
bran je onaj od gđe. Marije Fućak, dok je za 
najlipši balkon proglašen onaj od gosp. Ar-
sena Mohorića. Ovim putem želim još jed-
nom čestitati svim nagrađenima, gđi. Mariji 
i g. Arsenu čestitke na cjelogodišnjem trudu 

i radu te doprinosu za ljepši izgled našeg 
kraja, sportašima – nastavite i dalje u još ja-
čem ritmu, na ponos ste cijelom kraju. Trud 
i rad se uvijek isplati pa su tako nagrađeni 
zasluženo primili svoje vrijedne nagrade. 
Kako našim najmlađima ne bi bilo dosad-
no, organizirali smo im od popodnevnih 
sati dječji kutak - oslikavanje lica, skakanje 
na napuhancima, kokice, fritule.. – ma pravi 
mali dječji raj! Djeca su bila presretna i ispu-
njena, mislim da su za iduću godinu zasluži-
la i poseban event samo za njih! 

Vratio se Bartojski kotlić
Tradicionalne manifestacije poput Bartoj-
skog kotlića i Dana vina i pršuta na radost 
svih mještana su ponovno održane nakon 
primorane pauze. 12. Bartojski kotlić oku-
pio je rekordnih 26 ekipa. Prije svega veliko 
hvala dugogodišnjim sponzorima - DI Kla-

Sportska nadmetanja u Čavlima i 
na Platku
U sklopu Bartoje održali su se i razni sport-
ski događaji: Ženski i muški boćarski turnir, 
Sportsko lice Platka i Vertikalno lice Platka. 
Sportsko lice Platka okupilo je brojne rekre-
ativce te već tradicionalno popunilo ždrijeb 
u odbojci na pijesku, malom nogometu, 
boćanju i košarci, dok je Vertikalno lice pri-
vuklo nikad više trkača i biciklista na Platak. 

Šetnja putovima Frankopana
Šetnja putovima Frankopana zadovoljila 
je sportaše rekreativce, zaljubljenike u kul-
turu i povijest te gastro ljubitelje. Prošetali 
smo lijepom rekreativnom rutom povijesti 
Grada Grobnika te ju začinili s autohtonim 
grobničkim sirom i likerima domaćeg proi-
zvođača uz naravno, harmoniku i ples. Po-
sjetitelji su mahom bili oduševljeni s ugod-
no popunjenim popodnevnim programom, 
opustili su se i napunili baterije za novi rad-
ni dan.  

Arijana Čulina u Domu kulture 
O raznovrsnosti programa Bartoje govori i 
održana predstava, mono komedija „Disco 
baba“ u izvedbi poznate glumice Arijane 
Čulina koja je do suza nasmijala gledatelje. 

Za jesen i zimu možemo s ponosom najaviti 

da pripremamo mnoštvo raznovrsnog pro-
grama. Više o događanjima koji nam pred-
stoje ove jeseni i zime pratite putem naše 
internet stranice (www.tz-cavle.hr) te Face-
book i Instagram profila TZO Čavle.

Turistički boji i od rekordne 2019. 
Osim samih evenata, kratko bih se osvrnu-
la i na dobre statističke podatke iz sustava 
e-visitor za područje naše općine. S obzi-
rom na protekle dvije vrlo teške i turistički 
zahtjevne godine, možemo reći da se po-
novno vraćamo dobrim turističkim broj-
kama. Uspoređujući se s rekordnom 2019. 
godinom, brojimo više dolazaka dok se za 
broj ostvarenih noćenja pomalo penjemo 
dobroj brojci. U prvih osam mjeseci ove 
godine, zabilježeno je 4.215 dolazaka, te 
15.329 ostvarenih noćenja u čijim udjelima 
za mali postotak prednjače strani gosti. Od 
stranih gostiju pretežito su to gosti iz Nje-
mačke, Italije, Poljske i Austrije. Statistika 
nam ide uzlaznom putanjom, a dobre tu-
rističke brojke dale su puno optimizma za 
oporavak cjelokupnog turističkog sektora i 
gospodarstva. Posebno me veseli činjenica 
da imamo sve više iznajmljivača na našem 
području što zasigurno govori da potražnje 
za ovakvim vidom odmora ne nedostaje. 
Nadamo se i nastavku dobre sezone!

Opća  opasnost Oslikavanje lica

Harmonike i centar Sabbatini 

Dječji kutak s napuhancima

Nagrađeni vlasnici najljepših okućnica

Bartojski kotlić

Dan vina i pršuta

Niš bez palente 

Grobničke kobasice 

Najbolja vina iz cijele Hrvatske 

Šetnja Putovima Frankopana

Sirana Frankulin otvara ugostiteljski objekt
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crkva škola

Lara Zagorac

Odbojkaši OŠ Čavle

Učenike Osnovne škole Čavle, njih 614,  u novoj školskoj godini 
dočekala je nova fasada na ulazu u školu. Naime, nakon do-
gradnje novog kraka škole, osnivač Primorsko-goranska župa-

nija zajedno s Općinom Čavle prionula je uređenju pročelja starog 
dijela škole u etapama. 

-Tijekom ljeta obnovljena je fasada kod glavnog ulaza, odnosno 
školske kuhinje. Time je osim vizualnog usklađenja s novim dijelom 
škole postignuta i veća energetska učinkovitost.  Promijenjena je i 
stolarija, odnosno postavljeni novi prozori na sanitarnim čvorovima 
unutarnjeg dijela škole. Ukupna vrijednost investicija je oko 300 ti-
suća kuna, rekla je ravnateljica OŠ Čavle Tanja Stanković.

U ponedjeljak 5. rujna u Osnovnu školu Čavle krenulo je i 70 prva-
šića u tri razredna odjeljenja. Upisanih prvašića ove godine nema 
u područnoj školi Grad Grobnik jer nije bilo interesa. No, u toj školi 
nastavu će u jednom kombiniranom razrednom odjeljenju nastaviti 
pohađati deset učenika 2., 3. i 4. razreda. 

Za čavjanske prvašiće tradicionalno je bila upriličena svečanost pr-
vog dana 5. rujna ispred škole, a Općina Čavle im je za dobar poče-
tak poklonila radne bilježnice i likovni materijal. Vrijednost općin-
skog poklona iznosi gotovo 400 kuna po djetetu. 

-Općina Čavle je posebno osjetljiva na potrebe djece te smatra-
mo da bi svi trebali imati jednake mogućnosti obrazovanja. Zbog 
toga različitim aktivnostima i programima mislimo na one kojima 
je potrebna financijska pomoć tijekom školovanja te nagrađujemo 
one koji se trude i ostvaruju iznimne rezultate. Sretno svima u no-
voj školskoj godini, poručila je načelnica Općina Čavle Ivana Cvitan 
Polić. 

Osnovna škola Čavle i ove je godine škola je darovala svakog učeni-
ka razrednom majicom. Učenike 1.a razreda vodit će učiteljica Adela 
Malnar, učenike 1.b razreda učiteljica Ivana Manjgotić, a učenike 1.c 
razreda učiteljica Tanja Šojat.

Uz školski zbor i učitelja glazbene kulture Marka Fabrisa, prvašićima 
su svojim scenskim nastupom poželjeli dobrodošlicu i učenici Erik 
Paravić s učiteljicom mentoricom Anom Bobić te Emanuel Fućak s 
učiteljicom mentoricom Lidijom Molnar Čargonja. 

Općina Čavle ponosi se brojem djece na svom području te na razne 
načine podupire njihovo školovanje. Svake godine Općina stipen-
dira učenike u četiri kategorije : studentska, učenička, obrtnička i 
sportska stipendija. Prošle školske i akademske godine to pravo 
ostvarilo je 74 stipendista, a iznos stipendija iznosio je od 300 do 
500 kuna mjesečno. Za stipendije Općina Čavle izdvaja 340 tisuća 
kuna. Uskoro će biti raspisan novi natječaj pa vas pozivamo da pra-
tite obavijesti na službenim stranicama Općine Čavle. 

U sklopu pomoći za djecu Općina Čavle je ove godine osigurala 
sredstva i za nabavku školskih udžbenika za učenike srednjih škola 
za ovu 2022./2023. školsku godinu. Pravo na besplatne knjige tako 

su ostvarili srednjoškolci čiji su roditelji zadovoljavali jedan od uvje-
ta iz Odluke o socijalnoj skrbi na području Općine Čavle i to: socijal-
ni uvjet, uvjet prihoda ili poseban uvjet.  

Ove godine, podsjetimo, Općina je financijski pomagala i pripremu 
za ispite državne mature. Projekt je realiziran u suradnji s Erste ban-
kom i online platformom za poduke „Škola u Oblacima“. 

Podsjetimo i to, da već tradicionalno, Općina Čavle podmiruje troš-
kove obveznog osiguranja učenika Osnovne škole Čavle od nezgo-
da. Polica osiguranja vrijedi 24 sata dnevno ( u školi i izvan nje) za 
cijelo vrijeme trajanja police osiguranja. 

Sandi Bujan Cvečić 

Obnovljena fasada kod glavnog ulaza

Prvi dan škole

Ulaganja u zgradu škole, prvašićima besplatne 
radne bilježnice i likovni materijal 

USUSRET NOVOJ ŠKOLSKOJ GODINI TRODNEVNICOM PROSLAVLJEN CRKVENI BLAGDAN U CERNIKU

Po primjeru sv. Bartola Bog osnažuje  
našu vjeru i duhovni život 

Nakon dvodnevne pripreme i svetim mi-
sama održanima za pokojne i bolesne, 
župa sv. Bartola apostola u Cerniku 

svečano je u srijedu 24. kolovoza proslavila 
blagdan svog nebeskog zaštitnika. Središ-
nje euharistijsko slavlje održano u vanjskim 
prostorima župne crkve predslavio je vlč. dr. 
Nikola Vranješ, profesor na Teologiji u Rijeci 
i pastoralni suradnik u župi sv. Romualda i 
Svih Svetih na Kozali,  u koncelebraciji dru-
gih svećenika Riječke nadbiskupije. Euhari-
stiju je animirao Omnia Deo.

„Bog nas danas poziva po ovome svetome 
Otajstvu i po svojoj Riječi iznova, po primje-
ru svetoga Bartola, otkriti nešto od duhov-
noga bogatstva, bogatstva milosti koje bi 
trebalo nahraniti ponovno naš život u vjeri“, 
rekao je na početku propovijedi vlč. Vranješ. 
„Slaveći svece, blaženike, župne zaštitni-
ke mi ne činimo bilo kakve komemoracije. 
Nismo se danas ovdje okupili da bismo se 
sjetili nekih posebnih povijesnih činjenica ili 
događaja. Mi smo danas ovdje okupili da bi 
Bog iznova osnažio našu vjeru, naš duhovni 
život. Sveti Bartol je u tom smislu neiscrpno 
blago nadahnuća“, poručio je vlč. Vranješ.

„Ono malo što je o ovome svecu zapisano i 
po predajama može nam itekako poslužiti 
kako bismo se iznova po njegovu primjeru 

približili Gospodinu i osnažili svoj vjerski ži-
vot. Prema jednoj predaji, sv. Bartol je jedan 
od apostola koji je nakon Kristovog uskr-
snuća i uzašašća, otišao sve do Indije propo-
vijedajući Evanđelje i tamo podnio muče-
ničku smrt. Neke druge predaje govore da 
je išao sjeverno prema današnjoj Armeniji, 
Azerbajdžanu i da je tamo također djelovao 
jako uspješno. No, ne moramo se toliko zao-
kupljati povijesnim podacima. Ono što mo-
žemo ustvrditi jest da se radi o važnoj osobi 
koja je po Isusovu izboru uvrštena u zbor 12 
apostola na kojima “počiva Crkva”, na njiho-
vim imenima, odnosno na svjedočanstvu 
njihova života. Današnje Evanđelje prepo-
znaje sv. Bartola pod drugim imenom – kao 
Natanaela“, poručio je vlč. Vranješ dodajući 
da nam tih nekoliko redaka iz evanđeoskog 
ulomka mogu pokazati u čemu možemo, 
po primjeru ovog velikog čovjeka, iznova 
nahraniti naš duhovni život.

Evanđelje donosi izvješće o događaju susre-
ta Isusa s Filipom i Natanaelom. 

„Mi, potaknuti ovim događajem, možemo 
ustvrditi da smo barem do neke razine vjer-
ske zrelosti došli onoga trenutka kada smo 
shvatili da trebamo javno naviještati Krista, 
odnosno da smo pozvani druge ljude privo-
diti Kristu, da to blago vjere koje je Bog po-

vjerio nama, nismo pozvani zadržati samo 
za sebe, nego smo to pozvani podijeliti s 
drugima“, rekao je vlč. Vranješ. 

Završio je propovijed s nekoliko misli o mu-
čeništvu, spominjući sv. Bartola i blaženog 
Miroslava Bulešića čiji se spomendan tako-
đer slavio. Primjer mučenika potiče nas na 
to da prepoznamo mučeničku dimenziju 
svoga života i da je vrednujemo, da zbog 
svega što trebamo pretrpjeti jer smo Kristo-
vi, ne odustanemo i da ne posustanemo, da 
ne zanemarimo svoju vjeru, nego da nam to 
bude još veći poticaj. Svijet će se na neki na-
čin uvijek opirati Bogu. Mučenici nas potiču 
ne odustati od vjere ni onda kada je teško,“ 
zaključio je vlč. Vranješ.

Nakon mise župni upravitelj, don Domagoj 
Duvnjak, zahvalio je svima koji su na bilo 
koji način sudjelovali u organizaciji proslave 
blagdana, a posebno Općini Čavle s načelni-
com Ivanom Cvitan Polić, na dobroj suradnji 
i uključenosti u život Župe. Nakon završnog 
blagoslova vjernici su obišli središnji oltar 
sv. Bartola u crkvi, te u zajedništvu nastavili 
druženje u dvorištu crkve na tradicional-
nom Bartojenku.

Sandi Bujan Cvečić

Nikola Vranješ
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platak vrtićškola

Izletnici u Interpretacijskom centru

Osmaši, s radošću iščekujte nove izazove 
i hrabro naprijed! 

Prvi susret djece s vrtićem 
OPROŠTAJ OD JOŠ JEDNE IZVRSNE GENERACIJE ČAVJANSKIH UČENIKA  NOVA PEDAGOŠKA GODINA 

Osnovna škola Čavle 6. srpnja oprostila se 
od još jedne generacije osmaša. Svečanoj 
podjeli svjedodžbi nazočilo je 78 učeni-

ka, roditelji, članovi Razrednih vijeća 8.a,b,c 
razreda, učiteljice razredne nastave koje su vo-
dile učenike od 1. – 4. razreda, stručna služba 
škole i ravnateljica te načelnica Općine Čavle. 
Svečanom ugođaju doprinesao je i nastup 
školskog zbora te solo nastup učenika Domi-
nika Ivanušića i učenice Nore Sečen. 

Tom prigodom ravnateljica OŠ Čavle Tanja 
Stanković obratila im se sljedećim riječima: 

„Dragi osmaši,

danas je poseban dan, dan koji ćete nadam 
se pamtiti i nositi u srcu kao neizbrisivu uspo-
menu na vaše osnovnoškolsko obrazovanje, 
završetak jednog i početak drugog važnog 
poglavlja u vašem životu. U našu utvrdu igre, 
prijateljstva i znanja došli ste kao vesela i za-
igrana djeca, otvorena srca i puna očekivanja. 
Zajedno ste koračali kroz osam godina dugu 
školsku priču prepunu lijepih trenutaka i isku-
stava za pamćenje.

Uz vaše roditelje, vaši razrednici i učitelji pra-
tili su vas u vašem odrastanju, sazrijevanju. 
Veselili su se vašim uspjesima, upozoravali 
na pogreške i inzistirali na odgovornosti i 
etičkim vrijednostima. Učili vas da vrijedi biti 
dobar, odgovoran, marljiv, odlučan, dosljedan 
... Spremali vas za život i izazove koji su pred 
vama, pripremali vas za budućnost koju ćete 
vi graditi na najčvršćim temeljima – temeljima 
znanja ne zaboravljajući da ništa nije vrijedni-
je od čovjeka samog.

Želim vam sve najbolje na putu koji je pred 
vama. Uvjerena sam da ćete se uspješno no-
siti sa izazovima koji su pred vama. Nepre-
stano preispitujte granice svojih mogućnosti, 
problemi neka postanu izazovi, a postignuti 
uspjesi motivacija za nove uspjehe.“

Posebno dirljivo bilo je spontano obraćanje 
razrednika 8.a razreda Marka Fabrisa, razred-

nice 8.b razreda Ljerke Linić te razrednice 8.c 
razreda Ane Barković svojim učenicima.

A riječi koje su uputile svojoj školi učenice 
Dora Adžić u ime 8.a razreda, Dorotea Šikić u 
ime 8.b razreda te Nora Sečen u ime 8.c razre-
da najljepši je poklon svakom učitelji i djelat-
niku škole. Baš kao što su u svojoj najavi istakli 
voditelji programa, Elena Ban, Mauro Milić i 
Laura Slović:

„U životu svakog učenika važno mjesto za-
uzima škola. To je prva sredina u kojoj svako 
dijete mora ući i uhvatiti se u koštac sa svim 
izazovima koje ona pruža. Da bi naše odra-
stanje bilo sretno, a usvajanje znanja lako i 
zanimljivo, veliku zaslugu imaju naši učitelji 
koji su uvijek bili uz nas. Bilo da smo radili u 
virtualnom okruženju ili klasičnoj učionici, 
učitelji su nam pružali veliku podršku te smo 
zajedničkim naporima uspješno svladali prvu 
stepenicu našeg obrazovanja.Učitelj utječe na 
vječnost, on nikada ne može znati gdje njegov 
utjecaj prestaje. (Henry Adams)“

Načelnica Općine Čavle i bivša učenica OŠ 
Čavle Ivana Cvitan Polić obratila se osmašima i 

njihovim roditeljima s nekoliko prigodnih i to-
plih riječi te uručila poklon učenici generacije 
Nori Sečen iz 8.c razreda.

Učiteljica TZK-e i voditeljica ŠSD Čavle Bojana 
Kukec uručila je priznanja NAJ sportašici i NAJ 
sportašu u školskoj godini 2021./2022., Eleni 
Ban i Emanuelu Milinkoviću, učenicima 8.a 
razreda.

Nagrađeni su i učenici koji su tijekom svih 
osam godina postigli odličan uspjeh i uzorno 
vladanje:

8. a razred: Dora Adžić, Elena Ban, Filip 
Kukuljan, Lorena Vrban Emanuel Milinković, 
Gašpar Mavrinac i Bartol Rak.

8.b razred: Mateo Barčić, Jakov Deban, Karlo 
Kovačić, Jakov Miculinić, Andre Perušić, Doro-
tea Šikić, Ajla Babajić, Katarina Knežević, Hana 
Čargonja i Toma Mrle

8.c razred: Lana Čargonja, Dominik Ivanušić, 
Niko Mohorić, Endi Sadrija, Rita Rančev, Nola 
Ruben Sečen, Nora Sečen i Vibor Galjanić.

Sandi Bujan Cvečić 

Polazak u vrtić veliki je izazov za djecu i roditelje, po-
gotovo za djecu jasličke dobi koja ponajviše uživa-
ju u krugu svoje najbliže obitelji. Djeca koja kreću u 

vrtićke skupine emocionalno su spremnija za boravak 
u društvu svojih vršnjaka. Svaka promjena je teška i tre-
ba djeci dati vremena i prostora da ju prihvate i stvore 
novu rutinu koja uključuje društvo djece i odgojitelja.

 Postupno djeca počinju uživati u boravku u vrtiću, gra-
de osjećaj pripadnosti i  njihov svijet pomalo se mijenja, 
odnosno djeca“ rastu „u svim razvojnim  sferama. Vrtić 
je najčešće predivno iskustvo svakom djetetu i nama 
je posebno zadovoljstvo pratiti odrastanje,  uspjehe i 
postignuća generacija „ naše“ djece. U nastavku dono-
simo kratki edukativni sadržaj vezan uz dječji razvoj i 
važnost obiteljske zajednice za razvoj pojedinca sa 
svim njegovim specifičnostima. 

Arlin Haramija Popović, ravnateljica DV Čavlić 

Važnost obitelji u ranom dječjem razvoju
Svako dijete se razvija svojim jedinstvenim tempom. Jedna sposobnost ili vještina razvija se prije 
neke druge. Ono što je ranije postignuto, temelj je za ono što dolazi kasnije. I nikada se ne treba 
žuriti: neka djeca trebaju više vremena za izgradnju nekih temelja, neka manje, ali mi im moramo 
osigurati vrijeme koje je potrebno. Potičemo li ih previše tako da ih izlažemo onomu što slijedi, a 
za što još nisu zrela, dajemo im poruku da nisu sposobna. Izlaganje preteškim zadacima pogubno 
je za dječju motivaciju i samopouzdanje. 
Većina djece uspravno sjedi, puže, podiže se na noge prvo uz podršku pa tek onda hoda samo-
stalno. Međutim, djeca se uvelike razlikuju po tome kada će i kako dostići pojedinu fazu razvoja.
Jedno dijete može brzo napredovati od puzanja do hodanja. Drugo dijete mirnijeg temperamenta 
bit će zadovoljno dok sjedi i istražuje igračke i kasnije će prohodati. Treće dijete s motoričkim 
teškoćama možda treba dodatnu podršku i pomoć. Sva tri djeteta na kraju napreduju u hodanju, 
svako svojim tempom i u svoje vrijeme.
Djeca različite dobi uče na različite načine. Način učenja dojenčadi povezan je s interakcijama koje 
dijete ostvaruje s bliskim osobama iz obitelji. Istraživanja su pokazala kako razvoj sposobnosti 
započinje rano, i to zahvaljujući genetskim pretpostavkama u djetetu i jednako važnim posebnim 
poticanjem koje dolazi od roditelja. Zajedničko kvalitetno provedeno vrijeme najvažniji je temelj 
zdravom odrastanju djeteta. Dijete najbolje uči u sigurnom okruženju gdje je aktivno uključeno u 
ono što ga zanima i u čemu uživa. Zato nije preporučljivo mlađe dijete dulje vremena držati u sje-
dalici ili ljuljački. Posebice je važno ograničiti izloženost ekranima i koristiti ih u edukativne svrhe. 
Djeca mlađe dijete uče kada su aktivno uključena u obiteljske dnevne rutine. Što su starija djeca 
postaju samostalnija u stjecanju iskustava, ali i tada trebaju odrasle da bi učila i napredovala.
Primjerice, za vrijeme ručka doživljava izgled i mirise hrane i može naučiti odvojiti otpatke od 
posuđa za vrijeme pospremanja stola, stavljati ili odnositi pribor za jelo i sl. U učenju mu
pomaže uređenost prostora koja je takva da sve što mu je na dohvat ruke smije dirati i istraživati 
te bogatiti svoje iskustvo. Predmeti koji su opasni ili vrijedni trebaju biti sklonjeni od dohvata i 
pogleda. Dijete postupno uči kontrolirati svoje ponašanje i treba paziti da nije okruženo s previše 
„izazova“ kojima neće moći odoljeti i zbog kojih će stalno čuti „ Ne ovo, ne to, ne… ne…“.
Dijete više uči kada se odrasli uključe u njegovu igru. Stoga je važno da odrasli opažaju što dijete 
radi te da odgovore na djetetov interes. Mlađem djetetu također pokazujemo kako se može igrati 
s drugim djetetom i kako riješiti sukobe. Djeca su djeci također „učitelji“. Upravo stoga što su djeca 
manje prilagodljiva, ona su veći izazov za prilagodbu svakom djetetu negoli što su mu to odrasle 
osobe.
Roditelji već zarana razmišljaju o školi i kako pripremiti dijete za školu. Neki vjeruju da je najbolji 
način pripreme za školu pružiti mu rano priliku da uči ono što ga čeka u školi. Ipak, istraživanja 
govore da su aktivno istraživanje i igra najbolja priprema djeteta za školu. Od usvajanja pojedi-
načnih informacija i vještina za uspjeh u školi važniji su djetetov emocionalni
i socijalni razvoj te stavovi o učenju, jer oni pridonose budućem učenju i uspjehu. To isto vrijedi i 
za razvoj djetetovog mišljenja, za osnovna znanja i komunikaciju. A sve se to najbolje stječe kroz 
igru, istraživanje i druženje djeteta s članovima obitelji i vršnjacima.

Anita Marić, dipl.psiholog-prof.
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katedrakatedra

Znanstveni skup pozdravni 
govor Silvana Demark

Nakon dvije godine nedaća i gubitaka 
koje su zadesile svijet i društvo u cjelini, 
Katedra se vraća svojim aktivnostima, 

ali i realizaciji novih projekata. O obljetnici, 
prošlosti i budućnosti Katedre razgovaramo 
s predsjednicom Silvanom Demark. 

Nažalost, baš ove obljetničke godine, 
kada Katedra slavi 30 godišnjicu osnutka 
i završetak velikih investicija napustila 
nas je Vlasta Juretić.  Što je Vlasta značila 
za Katedru, a što Katedra Vlasti? 

Da, nažalost, Vlasta nije dočekala završetak 
projekta Šetnica Zakona devet gradova  koji 
je po njezinoj ideji započeo pred gotovo de-
set godina niti je dočekala završetak mono-
grafije posvećene tridesetogodišnjem radu 
Katedre. Međutim, njezin je život, rad i djelo 
neodvojivo povezan i isprepleten s Kate-
drom i gotovo ga je nemoguće izdvojiti. 
Naime, kao što sam i rekla na posljednjem 
ispraćaju, Vlasta je bila Katedra i Katedra je 
bila Vlasta, to znaju svi koji su s njom sura-
đivali. Bila je svestrana, držala sva četiri kan-
tuna I zato je njezin odlazak nama u Katedri 
ostavio duboku prazninu od koje ćemo se 
teško oporaviti.  Međutim, život ide dalje, a 
naša je obaveza nastaviti raditi na tim zasa-
dama, očuvati stvoreno i krenuti dalje.

ili bez naknade.  Dakle, rad na Šetnici se na-
stavlja i nakon postavljanja skulptura.

Grobnička jesen bit će posvećena i Vlasti 
Juretić? Planirate i pjesničku večer Vlasti 
Juretić u čast? 

Naravno, planiramo da se u sklopu Grobnič-
ke jeseni održi večer posvećena Vlasti s na-
glaskom na njezin pjesnički opus i doprinos 
glazbi. Velik broj Vlastinih pjesama je uglaz-
bljen, svi znamo i pjevamo pjesme poput 
„Vilo moja“  i „Kad ja obajden moju Grobni-
šćinu“  i nadamo se da će se priredbi u čast 
Vlaste odazvati  niz glazbenika s kojima je   
godinama surađivala i da će njoj u čast biti 
održana jedna lijepa pjesničko – glazbena 
večer u Domu Čavle kakvu je zasigurno za-
služila. 

Ima li planova s Grobničkom skalom? 

Nažalost, Festival Grobnička skala posljed-
nji se put održao 2018. godine. Već tada 
je ovaj izuzetno organizacijski i financijski 
zahtjevan projekt, koji promiče čakavski 
govor i mlade talente, došao u pitanje zbog 
nedostatka financijskih sredstava. Naime, iz 
godine u godinu Katedra dobiva sve manje 
novca, pa unatoč tome što se projekt ostva-
rivao većinom volonterskim radom članova 
Katedre, tehniku, aranžmane i dugi niz dru-
gih obaveza treba platiti. 2019. g. održana 
je audicija, izabrane pjesme, ali Festival 
nije bilo moguće održati zbog nedostatka 
novca, a nakon toga dvije je godine to bilo 
nemoguće radi korone, tako da smo sve re-
surse usmjerili u programe i projekte koje 

SILVANA DEMARK, predsjednica Katedre Čakavskog sabora Grobnišćine

Velika godina KČSG i proslava 
30 godišnjice osnutka
Razgovarala: Sandi Bujan Cvečić

ćilo postavljanje tri skulpture na travnjaku 
iza škole i Crkve Sv. Filipa i Jakova.  Inače, 
Šetnica Zakona devet gradova  dugogodiš-
nji je Katedrin projekt, a idejni je začetnik 
Vlasta Juretić, stručni suradnik  je dr.sc. Be-
rislav Valušek, povjesničar umjetnosti, dok 
je idejni projekt Šetnice  izradila Radojka 
Juretić, ing. arh. Šetnica je  jedinstveni  spoj 
kulturno-povijesne baštine, suvremenog 
umjetničkog stvaralaštva i prirodne baštine. 
Devet poznatih hrvatskih umjetnika, aka-
demskih slikara i kipara: Kuzma Kovačić, Hr-
voje Urumović, Goran Štimac, nažalost sada 
pok. Tomislav Pavletić,  Ivan Balažević, Ma-
rin Marinić, Kruno Vrgoč, Zvonimir Kamenar 
i Mladen Mikulin,  odazvalo se pozivu za 
stvaranjem devet monumentalnih skulptu-
ra u kamenu koje su smještene uz šetnicu u 
povijesnoj jezgri Grada Grobnika. Skulpture 
predstavljaju trajni spomen na devet grado-
va nekadašnje Vinodolske knežije: Grobnik, 
Trsat, Hreljin, Bakar, Drivenik, Grižane, Bribir, 

Novi i Ledenice, i njihove predstavnike koji 
su stvorili jedan od najznačajnijih i najsta-
rijih europskih srednjovjekovnih pravnih  
spomenika – Vinodolski zakon donesen 
davne 1288. godine. Postavljanjem skulptu-
ra na trajne pozicije otvoren je istočni prilaz 
Kaštelu i završena prva faza Šetnice, a time 
i potpuna uključenost Katedre u realizaciju 
projekta. Međutim, sad predstoji dugogo-
dišnji rad na uređenju same trase Šetnice 
od predjela Plasice pa do Kaštela, uređenje 
infrastrukture – pješačkih staza i prostora 
uz skulpture, pristupnih cesta, parkirališta, 
postavljanje klupica, rasvjete i drugo, za što 
su potrebna velika financijska sredstva koja 
nadilaze Katedrine mogućnosti.  I ovdje je 
red da se u ime Katedre zahvalim svima koji 
su na bilo koji način, kroz sve ove godine, 
volonterskim radom ili financijskom po-
moći doprinijeli realizaciji ovog projekta, 
prvenstveno mislim na autore skulptura 
koji su skulpture izradili odričući se velikog 
dijela  autorskih honorara, Ministarstvu kul-
ture i medija Republike Hrvatske koje je još 
2016. godine osiguralo inicijalna sredstva 
za pokretanje projekta, Općini Čavle koja je 
omogućila nastavak i dovršenje prve faze 
projekta te tvrtki Kamen iz Pazina, našem 
partneru, koji je gotovo u cijelosti donirao 
50 tona kamenih blokova za izradu skulptu-
ra. Zahvaljujem se i nizu izvođača na ovim 
izuzetno složenim poslovima, koji su uklju-
čivali od izrade raznih projekata, usluga 
dizalica, klesara, zidara, električara do niza 
drugih poslova koji su, imajući u vidu značaj 
ovog projekta, radili  uz smanjenu naknadu 

možemo u potpunosti realizirati. Za sada je 
Festival Grobnička skala i dalje projekt Kate-
dre, ali na čekanju, a budućnost će pokazati 
hoće li biti sluha za njezin nastavak.

Veliki investicijski projekt je uređenje 
prostora Kaštela koji će koristiti KČSG. 
Kada projekt bude gotov što će se u Ka-
štelu nalaziti? Kako je planirana organi-
zacija muzejskog postava? 

Katedra je stvorila dva muzeja: Etnografski 
muzej sa Zavičajnom zbirkom i Galeriju su-
vremene umjetnosti Grobnik sa Zbirkom i 
Artotekom. Dugi niz godina ukazivali smo 
na  neadekvatan prostor smještaja preko 
470 umjetničkih djela iz Zbirke i  Artoteke. 
Stoga je Općina Čavle osigurala sredstva za 
uređenje međukatne konstrukcije prostora 
galerije, ureda i depoa i obavijestila nas da 
krajem 2020. godine moramo u potpunosti 
isprazniti prostor radi uređenja. Morali smo 

preseliti cjelokupnu arhivu, knjige, umjetni-
ne  i pri tom ih valjano zaštititi i osigurati od 
oštećenja, što je bio ogroman posao. Kako 
je dio arhive i opreme smješten u Zavičajni 
muzej, ni isti nije mogao biti u funkciji, pa 
smo zbog korone i nemogućnosti obav-
ljanja djelatnosti u muzejima, bili prisiljeni 
otpustiti zaposlenu radnicu, držeći da je to 
trajati najkasnije do kraja 2021. godine, a 
sve administrativne poslove preuzele smo 
na sebe Vlasta i ja. Međutim, kako sada 
stvari stoje, do kraja ove godine galerija 
zasigurno neće biti završena. Imamo novu 
voditeljicu programskih djelatnosti  Tamara  
Crnković koja ured ima u novouređenom 
Interpretacijskom centru u Kaštelu. Tamara 
je došla u vrlo teškim trenucima za Kate-
dru, ulovila se posla i odgovorno i predano 
radi te se nadamo da će unijeti i nove ideje 
u čemu je trebamo podržati.  Veselimo se 
čim skorijem ponovnom useljenju u novi 
prostor koji će biti ne samo obnovljen, već 
i prostorno promijenjen te dostatan za po-
hranu naše zbirke umjetnina. 

Vraćaju se i programi namijenjeni djeci 
„Darovani“. U kom obliku? 

Program Darovani je naravno, Vlastin pro-
jekt i on se nastavlja i ove godine kroz su-
radnju sa školama Primorsko-goranske 
županije jer je Katedri izuzetno značajan 
rad s djecom i mladima, predstavljanjem 
njihovog likovnog i literarnog stvaralaštva 
na čakavskom govoru, a koji je usmjeren na 
očuvanje grobničkog govora kao zaštićene 
nematerijalne kulturne baštine. Planira se 
cjelodnevni program za učenike u Kaštelu 
Grobnik gdje će upoznati povijest Kaštela, 
susresti se s čakavskim književnicima i  su-
djelovati u likovnim i edukativnim radioni-
cama, a održat će se i  svečano proglašenje 
nagrađenih učenika uz izložbu radova. U 
planu je i edukativni nagradni izlet za na-
građene učenike i njihove mentore. 

Pred vama je i Svečana sjednica u povo-
du 30. obljetnice KČSG? Tko su ljudi koji 
su angažirani u radu, zahvaljujući kojima 
Katedra opstaje i raste? 

Katedra je osnovana 1992. godine, u nje-
zinom je radu sudjelovalo niz akademika, 
znanstvenika, stručnjaka iz raznih područ-
ja, niz vrijednih članova Katedre, volontera 
i suradnika bez kojih Katedra ne bi opstala 
toliko vremena. Ovdje ne bi stalo da nabra-
jam njihova imena, ali  vjerujem da će se  
prepoznati. I to nisu samo Grobničani, već 
svi oni koji ovaj kraj vole i doživljavaju kao 
svoj zavičaj i nesebično ulažu svoje znanje 
i slobodno vrijeme. Nažalost, događa se 
smjena generacija i sve je teže okupiti mla-
đe naraštaje koji bi bili spremni uključiti se 
na volonterskoj osnovi i dati svoj doprinos 
zajednici. Najveći teret u radu Katedre snosi 
predsjedništvo u koje su ove godine iza-
brani Norbert Mavrinac, Sanja Zubčić (do-
predsjednica Katedre), Radojka Juretić, Toni 

Skinuta je ograda na vodospremi što je 
ona žarko željela, a završena je Šetnica 
Zakona devet gradova? 

Borba s Vodovodom i kanalizacijom da 
se konačno uredi vodosprema uz Kaštel 
Grobnik i ukloni ružna ograda trajala je go-
dinama jer vodospremi nije bilo ni mjesto 
unutar zaštićenog kulturnog dobra. Rado-
vi na uređenju vodospreme započeli su u 
svibnju ove godine što je konačno omogu-

Vlasta Juretić

Silvana Demark

Otvorenje Šetnice Zakona devet gradova

Četiri od devet postavljenih skulptura

Uređenje prostora muzeja i galerije u Kaštelu
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Odbojkaši OŠ Čavle

IZBOR NOVIH KNJIGA
Pripremila: Jadranka Fućak

Za odrasle:

Za djecu i mlade:

Buterin, Cvetana Linić, Frenki Fućak, Tama-
ra Crnković i ja kao predsjednica. Većinom 
Grobničani, svih struka. 

Općina Čavle podupire Katedru od samih 
početaka i bez financijske i druge podrške 
Općine Čavle Katedra ne bi mogla u toj mje-
ri realizirati financijski zahtjevne projekte 
kao što  su ove godine završetak Šetnice i  
monografije. S obzirom na široku djelatnost 
Katedre koja prelazi okvire jedne udruge 
u kulturi, novaca, naravno, nikad dosta, ali 
treba uzeti u obzir da Općina Čavle kao vla-
snik Kaštela u istog ulaže značajna sredstva 
i nadamo se da će tako i nastaviti.

Financijski nas u manjoj mjeri podupire i Mi-
nistarstvo kulture i medija, Primorsko – go-
ranska županija i Grad Rijeka koji prepozna-
ju naš rad i značaj projekata za Grobnišćinu. 
Međutim, žalosno je da Općina Jelenje od 
2017. godine do danas nije izdvojila niti lipe 
za naše projekte iako je Grobnišćina, uspr-
kos administrativnim granicama koje je da-
nas dijele, za Katedru oduvijek jedinstveno 
govorno, povijesno i kulturno područje na 
kojem djeluje. Naša djelatnost nije ograni-
čena samo na područje Općine Čavle, već 
pokriva cijelu Grobnišćinu, pa tako i Općinu 
Jelenje kroz čuvanje grobničkoga govora i 
kulturno-povijesne baštine Grobnišćine.

U prosincu će se izdati monografija? Tko 
radi na tome i na koji način će biti konci-
pirana? 

Na monografiji užurbano cijelu godinu radi 
uredništvo, autorica Ada Maršanić završila 
je tekst koji se već nalazi na lektoriranju, 
obavlja se izbor fotografija, a izabrana je i 
grafička urednica. Očekujemo da će u stu-
denom monografija biti spremna za tisak i 
predstavljena javnosti na svečanoj Skupšti-
ni u povodu tridesete obljetnice Katedre. 
Monografija će prikazati presjek rada Kate-
dre u ovih trideset godina. 

Što vam je u planu dalje? Kako vidite 
Katedru u narednom periodu? U nadi, 
naravno, da su restrikcije zbog pandemi-
je „iza nas“. 

Kao što vidite, ne fali nam ideja i zamisli, ali 
uvijek još uvijek nedostaje ljudi spremnih 
uložiti svoj rad i vrijeme te financijskih 
sredstava za realizaciju planova i progra-
ma. Vlasta je bila veliki motor koji je vukao 
Katedru, bila je uključena u sve segmente, 
a takav način rada sada moramo zaboraviti 
i presložiti se po područjima djelovanja. S 
jednom zaposlenom osobom teško je odr-
žati dosadašnju razinu i širinu djelatnosti, 
posebno stoga što se sredstva osiguravaju 
gotovo isključivo prijavom na natječaje, što 

oduzima puno vremena za pripremu, uz 
česte odbijenice. Stoga su pojedini članovi 
predsjedništva zaduženi pojedine djelatno-
sti:  likovnu, nakladništvo, znanstveni rad, 
glazbeno stvaralaštvo, rad s djecom i mla-
dima, baštinu i tradiciju itd. Naravno, novo 
vrijeme nosi i nove izazove  pa se trebamo 
okrenuti novim tehnologijama i načinima 
prezentacije, a sve kako bi približili sadaš-
njim i idućim naraštajima našu baštinu, tra-
diciju, očuvali grobnički govor te kulturno 
stvaralaštvo.

   

KAKO SE UČLANITI U KATEDRU?
Sve informacije mogu se doznati 
upitom na e-mail:  
grobnik.katedra@grobnik-katedra.hr ,  
preko naše web stranice  
www.grobnik-katedra.hr, facebooka 
te pozivom na broj 099/8093250. 
Pozivamo sve Grobničane i one 
kojima je Grobnišćina u srcu da 
nas podupru i doprinesu očuvanju 
kulturno-povijesnog identiteta 
Grobnišćine, bilo volonterskim 
radom, bilo uplatom financijskih 
sredstava.

   

 • GOSPODARI VREMENA - Eva Garcia Saenz de Urturi (zadnji nastavak trilogije Bijeloga grada)
 • STRAŽAR - Lee Child
 • UZDIZANJE PERZEPOLISA - James S. A. Corey (7. knjiga serijala Prostranstva)
 • MRTVE DUŠE - Angela Marsons (6. slučaj inspektorice Kim Stone)
 • VILA IZ SNOVA - Lucy Coleman (ljubavni roman)
 • NOĆ KAD JE NESTALA - Lisa Jewell (triler)
 • TROVAČICA - Sharon Bolton (kriminalistički roman)
 • ČUVARI TAJNI JAIPURA - Alka Joshi (nastavak romana Žena koja je slikala kanom)
 • OD POČETKA BIJAŠE LAŽ - Gregg Olsen (triler)
 • KNJIGA O DVA PUTA - Jodi Picault
 • NEZABORAVNO LJETO MARY JANE - Jessica Anya Blau
 • OBRAĆENIK VREMENA  - Deborah Harkness (novi nastavak serijala Sve duše)
 • NA TANKOM LEDU - Camilla Grebe (psihološki triler)
 • ĐORĐIĆ SE VRAĆA - Goran Vojnović
 • PSEĆI PARK - Sofi Oksanen
 • PRINCEZA I GROF - Kate Bateman (povijesna romansa)
 • GALLANT - V. E. Schwab (horor roman)
 • AFERA CHRISTIE - Nina de Gramont
 • ZAŠTITNIK - Jodie Malpas (erotski roman)
 • SLOBODNIJI- E L James (završnica serijala Pedeset nijansi)
 • SLATKO SNIVAJ, VRBO MALA - Cilla i Rolf Börjlind (kriminalistički roman)
 • PRVI DAN OSTATK A TVOG ŽIVOTA - Maud Ankaoua
 • SICILIJANSKI LAVOVI - Stefania Auci (povijesni roman, obiteljska saga)
 • UKRADENA NEVINOST - Melody Anne
 • VODIČ ZA DAME: KAKO ULOVITI BOGATOG MUŽA - Sophie Irwin (povijesna romansa)
 • ŠTAKORI - Jan Bolić (kriminalistički roman)
 • MOMINA KNJIGA RECEPATA - Marilena Dužman

 • PINO NA SELU - Marta Galewska-Kustra (slikovnica)
 • MEDO BRUNO: moja prva igra pamćenja - Benji Davies (slikovnica)
 • PČELA I JA - Alison Jay (slikovnica)
 • TATA U PIDŽAMI - Svjetlan Junaković (slikovnica)
 • UČIM KOLIKO JE SATI S VUKOM - Orianne Lallemand (slikovnica)
 • MAŠA I NOVA PRIJATELJICA - Sanja Pilić
 • KIMI, NEMAŠ VREMENA - Jelena Pervan
 • SKANDAR I KRAĐA JEDNOROGA - A. F. Steadman (fantastični roman za mlade)
 • SREĆOM, MLIJEKO...  - Neil Gaiman
 • MOJI PRIJATELJI, KNJIŽEVNI JUNACI - Roberto Piumini
 • JA, CEZAR, I EKIPA S KAPITOLIJA - Frank Schwieger
 • NAJGORI DAN U ŽIVOTU - Karen M. McManus (kriminalistički roman za mlade)
 • DO POSLJEDNJEG DAHA - Jennifer Niven (roman za mlade)

 • DIVLJAKUŠA - Inna Moore (1. dio serijala Novi početak)
 • ZNANOST HODANJA: 52 inspiracije za zdravlje, vitalnost i smirenost – Annabel Streets
 • USPON AUTORITARNIH REŽIMA NA ZAPADNOM BALKANU – Florian Bieber
 • KUHARICA SVETE HILDEGARDE NA SUVREMEN NAČIN – Marion Flipo
 • BUKA: zašto griješimo u prosuđivanju i kako to izbjeći – Daniel Kahneman

NOVOST IZ ČITATELJSKOG KLUBA:  Žmirić gost u Knjižnici Čavle  
Poznati hrvatski književnik, kolumnist i glazbenik Zoran Žmirić rado se odazvao sastanku 
Čitateljskog kluba Knjižnice Čavle u lipnju. Tema lipanjskog sastanka bio je Žmirićev roman 
Blockbuster. Izmnjenjujući mišljenja o knjizi, razgovor se proširio i na njegova ostala djela, a 
posebno nas se dojmio najnoviji roman Hotel Wartburg. Autor nas je upoznao s okolnostma 
nastajanja pojedinih romana i  njegovom pristupu pisanju. U ugodnom razgovoru s autorom 
proveli smo više od dva sata i još jednom zahvaljujemo Zoranu Žmiriću što nas je počastio 
svojim dolaskom!

EUROPSKE BOĆARSKE MEDALJE STIGLE NA HRASTENICU 

PADOBRANCI IZ SINJA  
STIGLI S PET POSTOLJA 

Na Državnom prvenstvu u Sinju Padobranski 
kluba Krila Kvarnera (Nedjeljko Brdar, Bojan 
Frlan, Božidar Marić i Stipe Jović) u ekipnoj 

konkurenciji osvojio je srebrno odličje, a Božidara 
Marić još jedno srebro u pojedinačnoj. Medalje su sti-
gle i s  32. Alkarskog padobranskog kupa. Tu je Bojan 
Frlan osvojio 1. mjesto i postao slavodobitnikom, Bo-
židar Marić je osvojio 2. mjesto, a ekipno ( Nedjeljko 
Brdar, Bojan Frlan, Božidar Marić i Stipe Jović) osvojili 
su još jedno srebro. Čestitke!

RUKOMETAŠI 
ŽUPANIJSKI  
PRVACI 

Najbolji rukometaši Primorsko-goranske žu-
panije su rukometaši U11 Rukometnog kluba 
Čavle. Zasluženo su podigli pehar i ovjenčali 

se zlatnim medaljama. Bravo! 

ELENA BAN I 
NOVI REKORD 

Elena Ban ponovno je po-
makla svoje granice. Na Pr-
venstvu Hrvatske za mlađe 

juniore postavila je novi osobni 
rekord na 800 metara. 
Čestitke!

ZLATNE 
ODBOJKAŠICE I NA 
PIJESKU 

ODBOJKAŠI  
VICEPRVACI DRŽAVE 

USPJEŠNA PROŠLA 
SEZONA  
NK GROBNIČAN 

NK Grobničan plasirao se u 2. je-
dinstvenu hrvatsku ligu. U finalu 
županijskog kupa NK Grobničan 

je pobijedio Orijent rezultatom 2:1 pred 
prepunim stadionom Adelija Beba Hara-
mija u Mavrincima. Atmosfera je bila ne-
zaboravna. Bravo igračima i navijačima!

 

Na Prvenstvu Hrvatske u Del-
nicama na kružnoj utrci u ski 
rolerima Petar Perušić član TSK 

Rijeka-Čavle osvojio je 1. mjesto u 
kategoriji juniora i 1. mjesto u apso-
lutnoj kategoriji. Čestitke!     

Na Europskom boćarskom prvenstvu u Ljubljani 
četiri hrvatske reprezentativke su osvojile čak 
pet medalja. Od toga četiri medalje stigle su na 

Hrastenicu. Toliko željeno zlato dobila je Carrolina Baj-
rić u disciplini pojedinačno klasično, ali i dvije bronce 
u preciznom izbijanju i štafeti. Nikol Marelja Bošnjak 

osvojila je europsku broncu u paru. Naime, Klub Škola 
boćanja Čavle u reprezentaciji je osim dvije predstavnice 
Carroline i Nikol imala i izbornika Deana Klarića. Doček 
reprezentativkama organiziran je uz tortu i šampanjac 
kod Boćarskog doma. Bravo!

PETRU PERUŠIĆU 
 ZLATNA ODLIČJA

Kadetkinje Odbojkaškog kluba Grobničan 
Lorina Ogorevac, Dora Mohorić, Mande 
Marušić i Katja Repka osvojile su zlato u 

četvorkama i postale prvakinje PGŽ u odbojci 
na pijesku Kantride. Bravo!  

Odbojkaši MOK Grobničan na državnom 
odbojkaškom školskom prvenstvu osvoji-
li su visoko drugo mjesto. Ispred OŠ Čavle 

organiziran je doček hrvatskim viceprvacima. 
Čestitke! 
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platak platak

STRATEŠKI PROJEKTI NA PLATKU

Gradi se nova žičara vrijedna 36 milijuna kuna

Prije godinu dana, točnije 21. rujna 
2021. počeli su radovi na izgradnji 
nove žičare na Platku. Prema ugovo-

ru ona bi trebala biti dovršena do proljeća 
2023. godine. Radove na terenu nakon po-
stavljanja nosivih stupova obišli su pred-
stavnici Općine Čavle, načelnica Ivana Cvi-
tan Polić i predsjednik Općinskog vijeća 
Norbert Mavrinac. Vrijednost ovih radova 
procijenjeni su na 36 milijuna kuna, a inve-
stitor je Primorsko-goranska županija. 

-Jako smo zadovoljni viđenim. Projekt 
dobro napreduje. Hvala Županiji što je 
pokrenula ovaj veliki investicijski projekt. 
Veselimo se novoj žičari koja će prido-
nijeti ne samo razvoju turizma i sporta u 
općini Čavle nego i puno šire. Mi u skladu 
sa svojim proračunskim mogućnostima 
sudjelujemo u razvoju ovog sportsko-re-
kreacijskog centra. Ulažemo u sadržaje, 
dječja igrališta, javnu rasvjetu, pomaže-
mo domovima u obnovi. Tako smo ove 
godine Velikom domu na Platku pomogli 
nabavku nove stolarije, a uskoro ćemo na-
kon stanice za popravak bicikala postaviti 
i punionicu za električne bicikle, rekla je 
načelnica Ivana Cvitan Polić.   

Projektom koji je u tijeku doći će do rekon-
strukcije postojeće žičare odnosno grad-
nje novog kraka žičare Radeševo tako da 
su polazne (donje) stanice odvojene, ali se 
rekonstruira dolazna (gornja) stanica tako 
da oba dijela žičare koriste jedinstveni 
upravljačko-kontrolni podcentar.

Donja stanica novog kraka pozicionira se 
oko 90 m sjevernije od donje stanice po-
stojeće žičare, a nova gornja stanica re-
konstruira se, odnosno kontrolna zgrada 
se nalazi između silaznih platoa novog 
i starog dijela žičare. Na donjoj stanici se 
osim kontrolnog objekta sa službenim 
prostorijama nalazi i sanitarni čvor za ko-
risnike. Na trasi žičare se nalazi 9 stupova.

Nova žičara Radeševo predviđena je za 
cjelogodišnje korištenje. Kapacitet žičare 
j 2.400 osoba na sat. Bit će sa sjedalicama 
za četiri osobe (četverosjedna), sjedalice 
će imati fiksni spoj s užetom (fixed-grip 
chairlifts), a radi olakšanog ulaza i izlaza 
putnika (pješaka ili skijaša sa skijama na 
nogama) neposredno prije ukrcaja bit će 
postavljena pomična traka. Na dijelu stoli-
ca predviđeni su nosači za bicikle.

Paralelno s izgradnjom žičare izvršit će se 
i radovi vezani uz niskonaponsku elektro-
energetsku mrežu te otkup snage elek-
trične energije  kao i građevinski radovi 
uređenja platoa gornje i donje stanice i 
premještanja dijela postojećih objekata 
za potrebe organizacije prostora i tokova 
skijaša.

Primorsko-goranska županija je kroz deset 
godina uložila u Platak oko 70 mil kuna.

Prema riječima župana Zlatka Komadine 
izgradnjom suvremene žičare bit će zao-
kružen veliki investicijski ciklus ulaganja u 
ovaj Regionalni sportsko-rekreativni i tu-
ristički centar koji je već postao značajna 
točka turističkih i rekreativnih zbivanja u 
Hrvatskoj i regiji.

-Do sada smo uložili 70 milijuna kuna, te 
sada dodatnih 36 za žičaru. Da smo na pra-
vom putu govori nam brojka od preko 100 
tisuća posjetitelja godišnje. U zimskoj se-
zoni 2021./ 2022. godini bila su  74 skijaška 
dana bez prirodnog snijega. Platak ima 14 
snježnih topova i izgrađen cijeli sustav za 
zasnježenje koji uključuje opskrbu elek-

trične energije, kapacitet vode, strojarnicu 
i sl. te su time stvoreni svi tehnički predu-
vjeti za stvaranje snijega. Logično je da se 
takav sustav nalazi na Platku jer je Platak 
najveće skijalište u Hrvatskoj. Ulaganje u 
Platak je i ulaganje u Gorski kotar i stvara-
nje novog dodatnog turističkog potenci-
jala, novih radnih mjesta i ponude koja se 
zahvaljujući Platku razvija u okolnim na-
seljima  koja nude smještajne i ugostitelj-
ske sadržaje. Platak je dugoročni strateški 
projekt Županije, često ističem i da je to 
generacijski projekt, kojeg smo krenuli ra-
zvijati i ulagati jer nitko drugi nije, a radi se 
o području koje je generacijama Riječana, 
Primoraca i Gorana bio omiljeno i zimsko 
i ljetno izletište, zaključio je  župan Zlatko 
Komadina.

Sandi Bujan Cvečić

Sandi Bujan Cvečić

SVA LICA NAŠEG PLATKA 

I zimi i ljeti- Platak živi 365 dana u godini 

Tijekom ljetnih mjeseci, a osobito vi-
kendima, mnogi su osvježenje tražili 
na Platku. Rekreativci i sportaši, šetači 

i planinari, biciklisti, obitelji s djecom… Svi 
su oni još jednom su dokazali da je Platak 
atraktivan i ljeti i zimi, i u proljeće i u jesen. 
Dobroj posjećenosti doprinijelo je mnogo 
sportskih manifestacija koje se na Platku 
održavaju i kad nema snijega. 

Sigurno ste čuli za projekt Sva lica Platka 
koji je nastao 2017. godine na entuzijazmu 
mladih ljudi okupljenih u Društvu sportske 
rekreacije Kvarner. Već pet godine projekt 
Sva lica Platka nudi raznovrsne sport-
sko-turističke manifestacije. Svako lice 
Platka ima jedinstven outdoor program 
koji je ekološki osviješten. 

Cilj projekta je povećati svijest o načinu 
zdravog života, potaknuti ljude da svakod-
nevno provode svoje slobodno vrijeme u 
prirodi u raznovrsnim aktivnostima. Prili-
kom provođenja projekata stavlja se na-
glasak na očuvanju okoliša, zaštitu prirode 
te promociju održivog razvoja. 

Sadržaji su namijenjen  svim ljubiteljima 
outdoora, a velik broj aktivnosti namije-
njen je djeci kako bi od najranije dobi ra-
zvijala kreativnosti i motoriku te manje 
vremena provodili u zatvorenim prostori-
ma te pred kompjuterima i mobitelima. 

U nedjelju, 28. kolovoza na Platku se održa-
lo Vertikalno lice koje svaku godinu privlači 
sve veći broj zaljubljenika u brdsko trčanje i 
biciklizam. Do sada najveći broj, njih 300ti-
njak okupilo se u jutarnjim satima na livadi 
ispred Velikog doma i krenulo u osvajanje 
zanimljivih staza i puteva u okolici Platka.

Šesto izdanje Sportskog lica Platka 20. 
kolovoza pak, nije zaustavila niti kiša koja 
je nakon jutarnjeg sunca padala nekoliko 
puta tijekom dana. Mali nogomet, odboj-
ka na pijesku, boćanje, košarka za mlađe 
uzraste i košarka u kolicima pokazale su 
svoje najbolje lice u svim vremenskim 
uvjetima i dokazali za na Platku svi igraju 
sa srcem. Osim sportskih natjecanja poje-
dinci su se okušali i u disc golfu pod struč-
nim vodstvom Disc golf kluba Eagle. 

Novitet šestog izdanja Sportskog lica Plat-
ka je dječji košarkaši turnir koji je okupio 
čak sedam ekipa. Smijeh i borbenost bili 
su zaštitni znak novopostavljenog terena, 
a nakon malih košarkaša zasjali su sportaši 
s invaliditeom. Na turniru košarke u kolici-
ma okupili su se osim domaćina Kostrene 
i sportski klubovi iz Varaždina i Šibenika. 
Odbojkaški  teren je ponovno okupio 
najveći broj ekipa, a finalisti su se za zla-
to borili po kiši i pokazali visoku kvalitetu 
igre. Kvalitetom najbolji malonogometni 
turnir do sada održan je bez pauze una-
toč povremenim pljuskovima i do zadnjih 
utakmica u skupinama borilo se za prolaz. 
Užarena atmosfera rastjerala je oblake u 
finalu. Boćarski turnir je posljednji završio, 

nakon dugotrajne borbe izjednačenih eki-
pa u mješovitoj konkurenciji. 

Po prvi puta dio programa bila je i akci-
ja „Pruži mi ruku“ planinarski društava i 
Hrvatskog planinarskog saveza s ciljem 
omogućavanja svim kategorijama osoba 
s invaliditetom siguran boravak u planini. 

Društvo sportske rekreacije Kvarner uz ve-
liku pomoć voditelja sportova, volontera, 
igrača i sudaca uspjeva petu godinu u nizu 
Platak pretvoriti u pravo multidisciplinara-
no sportsko borilište s ogromnom količi-
nom pozitivne energije. 

Nosivi stupovi nove žičare

 PGŽ, GSC i Općina Čavle 

 Dolazna stanica Radeševo Novi prozori Velikog doma
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sport sport

NAJBOLJI SPORTAŠI, SPORTAŠICE I SPORTSKE EKIPE 

Sportaši i njihovi uspjesi ponos su općine Čavle  
  

Po završetku  Javnog  poziva  za izbor najuspješnijih sportaša i 
sportskih djelatnika Općine Čavle za 2021./22. godinu, na pri-
jedlog Povjerenstva za izbor, a odlukom općinske načelnice 

Ivane Cvitan Polić dodijeljene su nagrade sportašima za ostvarene 
uspjehe. Svečanost dodjele priznanja i poklon bonova za sportsku 

opremu održana je u sklopu Bartoje na svečanosti iza Doma kultu-
re. Priznanja su im uručili načelnica Ivana Cvitan Polić, savjetnica 
načelnice dr.sc. Petra Šuljić i predsjednik Općinskog vijeća Norbert 
Mavrinac. 

1. LARA ZAGORAC, Šahovski klub Rječina

2. MARŠANIĆ EMA, Boćarski klub  Čavle ŠB

3. ELENA BAN, Atletski klub Kvarner, Rijeka

NAJUSPJEŠNIJA MLADA SPORTAŠICA

LARA ZAGORAC
Osvojila je brojne  nagrade, od kojih spominjemo:
- 3. mjesto  na Kadetskom prvenstvu Europe u standardnom šahu 2021.
- 5. mjesto  na Kadetskom svjetskom prvenstvu u brzopoteznom šahu za 
djevojčice do 12.g. u Grčkoj 2022
- 7. mjesto na Kadetskom svjetskom prvenstvu  u ubrzanom šahu za dje-
vojčice do 12. godina u Grčkoj 2022
- 11. mjesto na Kadetskom europskom prvenstvu u ubrzanom šahu za dje-
vojčice do 12.godina, u Novom Sadu 2021.
- 1. mjesto na Kadetskom prvenstvu Hrvatske u ubrzanom šahu  za djevoj-
čice do 12.godina u Vinkovcima 2021.
- 2. mjesto na Kadetskom prvenstvu Hrvatske u standardnom šahu u kate-
goriji  djevojčice do 13.godina u Trogiru 2022
- 2. mjesto na Kadetskom ekipnom prvenstvu Hrvatske u standardnom 
šahu u kategoriji kadetkinje  u Đurđevcu 2021
- 1. mjesto na Županijskom juniorskom prvenstvu PGŽ  za juniorke do 17. 
godina u Rijeci 2021.

MARŠANIĆ EMA
Osvojila je:
- 2. mjesto na državnom prvenstvu za seniorke u brzinskom izbijanju 2022.
- 2.mjesto na državnom prvenstvu  U18 u  štafetnom izbijanju 2021
- državna prvakinja s klubom u sezoni 2021/22.
- 2. mjesto s Klubom  na ABC kupu u Sloveniji 2021.
- 1. mjesto u Prvoj županijskoj ženskoj boćarskoj lizi s Klubom 2021/22.
- 2. mjesto na Državnom prvenstvu  U18 u paru 2021.

- 3. bronce na državnom prvenstvu U18   2021.

ELENA BAN
Osvojila je:
- 1. mjesto na Otvorenom prvenstvu Istre u atletici 2022.
- 1. mjesto  pojedinačno na Prvenstvu Hrvatske za mlađe juniore 2022.
- 1. mjesto  pojedinačno na Prvenstvu Hrvatske za kadete i mlađe kadete na 
1500 m 2022.
- 1. mjesto pojedinačno na Prvenstvu Hrvatske  za kadete i   mlađe kadete na 
600 m 2022.
- 1. mjesto  u 5.  kolu Kvarnerske lige 2022.
- 3. mjesto na Međunarodnom atletskom mitingu Agram 2022.
- 2. mjesto na Atletskom mitingu u Rijeci 2022.
-  1. mjesto na Kvarnerskoj ligi starije  kategorije 2022.

NAJUSPJEŠNIJI MLADI SPORTAŠ
1. DORIAN JURETIĆ, Klub dizača utega 75
2. LUKA BUKŠA, Veslački klub Jadran Rijeka
3. SEBASTIJAN SABALIĆ, Muški odbojkaški  
    klub Grobničan, Grobnik

DORIAN JURETIĆ
Osvojio je:
2. mjesto na juniorskom prvenstvu Republike Hrvatske  u Splitu 
2021.
1. mjesto na kadetskom prvenstvu Republike Hrvatske   U-17 2021
1. mjesto na turniru Vukovarsko srijemske županije 2021.
2. mjesto na Otvorenom prvenstvu grada Vukovara 2022.
1. mjesto na Juniorskom prvenstvu Republike Hrvatske 2022.
2. mjesto na prvenstvu Republike Hrvatske seniori

LUKA BUKŠA
Osvojio je:
3. mjesto  na Veslačkom  prvenstvu RH 2021.
3. mjesto Limski kanal LIM 500 2021.
2. mjesto Limski kanal LIM 500 2021.
1. mjesto  na Otvorenom prvenstvu u Zagrebu 2022
1. mjesto na  36. tradicionalnoj međunarodnoj regati Pula 2022.
2. mjesto na Croatia open 2022   u Zagrebu
 1. mjesto na  18. regati sv. Filipa i Jakova u Vukovaru 2022.
 4. mjesto Jumbo regata 2022 u Zagrebu
3. mjesto na 5. Kupu Veslačkog saveza Dalmacije u Posedarju 2022.

SEBASTIJAN SABALIĆ
Osvojio je:
2. mjesto na Školskom prvenstvu  Hrvatske, 5. i 6. razredi
5. mjesto  na Državnom  prvenstvu Hrvatske za mlade kadete
Sudjelovanje na Školskom prvenstvu Hrvatske  za 7. i 8. razrede- is-
padanje u  osmini finala
7. mjesto  na Državnom prvenstvu Hrvatske u maloj odbojci
Prvaci PGŽ  u konkurenciji  kadeta, mlađih  kadeta i najmlađih ka-
deta

NAJUPJEŠNIJA SPORTAŠICA
1. CARROLINA BAJRIĆ , Boćarski klub Čavle ŠB
2. TIA MAMELEDŽIJA, Karate klub TAD Rijeka

CARROLINA  BAJRIĆ
Osvojila je:
2. mjesto na Svjetskom prvenstvu u Alassiu, u disciplini par ,klasično 
2021.
2. mjesto na Svjetskom  prvenstvu u Alassiu u disciplini  štafetno 
izbijanje 2021.
2. mjesto na Državnom prvenstvu u disciplini pojedinačno 2022
s Klubom , prvakinja države u sezoni 2021/22.
s Klubom  viceprvakinja Europe , na Kupu Europe 2021.
s Klubom 2. mjesto na   ABC kupu 2021/22.
4. mjesto na Mediteranskim igrama u Alžiru u preciznom izbijanju 
2022.

TIA MAMELEDŽIJA
Osvojila je :
- 3. mjesto za seniorke  do 55 kg na Prvenstvu Hrvatske  2021. u 
Zagrebu
- 3. mjesto za  seniorke do 55. kg na Prvenstvu Hrvatske  2022  u 
Rijeci

NAJUSPJEŠNIJI SPORTAŠ
1. FABIJAN ZAHARIJA, Atletski klub Grobnik
2. LOVRO MAGLICA, Muški  odbojkaški klub Rijeka 
3. ANTONIO BAN, Atletski klub Kvarner Rijeka

FABIJAN ZAHARIJA
Osvojio je:
-  1. mjesto u skoku u vis 178 cm na Kvarnerskoj lizi u Rijeci 2021.
-  4. mjesto  u skoku u vis  180 cm, na Prvenstvu Hrvatske za mlađe seniore i seniorke u Karlovcu     
    2021.
- 3. mjesto u petoboju, na Višeboju Kvarnerske lige 2021.g. u Rijeci
- 2. mjesto u skoku u vis 170 cm na Kvarnerskoj ligi  u Rijeci 2022.
- 2. mjesto u skoku u vis 178 cm na Prvenstvu Hrvatske u dvorani za mlađe juniore i juniorke  u   
   Zagrebu 2022.
-1. mjesto u skoku u vis 181 cm  na Pojedinačnom prvenstvu Kvarnerske lige u dvorani u Rijeci
-2. mjesto u skoku u vis 172 cm na Kvarnerskoj ligi u Rijeci 2022.
- 6. mjesto u skoku u vis 180 cm, na Međunarodnom atletskom mitingu u Zagrebu 2022.
-2. mjesto u skoku u vis 180 cm na Prvenstvu Hrvatske za mlađe juniore i juniorke u Karlovcu 2022.
-1. mjesto u skoku u vis 186 cm, na Pojedinačnom prvenstvu Kvarnerske lige u Rijeci 2022.
- 3. mjesto u skoku u vis 176 cm, na Prvenstvu Hrvatske za juniore i juniorke u Zagrebu.

LOVRO MAGLICA
Osvojio je:
-3. mjesto na Juniorskom državnom prvenstvu u Zadru 2021.
-najbolji juniorski dizač na državnom prvenstvu 21/22. u Zadru 2021.
-7. mjesto u Super ligi i odigrana cijela sezona na mjestu prvog dizača
-dva poziva u Hrvatsku juniorsku reprezentaciju na okupljanjima za pripremne turnire kvalifikacija za 
  Europsko prvenstvo .
-1. mjesto  na Juniorskom prvenstvu odbojke  na pijesku , PGŽ
-3.mjesto  na Seniorskom prvenstvu odbojke na pijesku PGŽ
-1.mjesto na Seniorskom i juniorskom  prvenstvu odbojke na pijesku  PGŽ u mix parovima

ANTONIO BAN
Osvojio je:
-1. mjesto na Ekipnom prvenstvu u krosu 2022.
-2.mjesto  na Prvenstvu Hrvatske u štafetama 2022.
-4. mjesto na Prvenstvu Hrvatske za juniore 2022.
-3.mjesto na Prvenstvu Hrvatske u krosu 2021.
-4.mjesto na Prvenstvu Hrvatske u cestovnom trčanju 2021.
-3.mjesto na Prvenstvu Hrvatske ekipno i Kup Hrvatske 2022.
-5.mjesto na Prvenstvu Hrvatske za mlađe seniore 2022.

-8. mjesto na Prvenstvu Balkana u Kraljevu 2021.

-7.mjesto na Hanžekovićevom memorijalu 2021.

NAJUSPJEŠNIJA  
ŽENSKA EKIPA
BK ČAVLE ŠKOLA  
BOĆANJA
Osvojeno:
-2. mjesto na ABC kupu u Sloveniji 2021.

- državne prvakinje  za sezonu 2021/22.

-viceprvakinje  Europe na Kupu Europe u 
Francuskoj 2021.

-1. mjesto u Prvoj županijskoj ligi 
2021/22.

-3. mjesto u Juniorskoj ligi 2021/22.

POSEBNA GODIŠNJA 
SPORTSKA NAGRADA
NIKOL MARELJA BOŠNJAK
Osvojila  je:
-2.mjesto na Svjetskom prvenstvu uAllasiu u disciplini 
par klasično, 2021.
-1.mjesto na Državnom prvenstvu , u disciplini pojedi-
načno klasično 2022
-2.mjesto na Državnom prvenstvu u disciplini bližanje 
i izbijanje u krug  2022.
-s Klubom , prvakinja države za sezonu 2021/22.
-s Klubom viceprvakinja Europe  na Kupu Europe 2021.
-2.mjesto s Klubom na ABC  kupu 202.1
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vicevi po grobnički

dvije lijepe vijesti

Nasmijmo se malo…

Autor: Cvetan Pelčić

JA ĆU SE OBISIT 
- Ćaće, ja gren ća! - pa j’ šal vanka 
i vrnul se i veli sopet ćaći: - Ćaće, ja 
gren ća! A ćaća mu veli: - Hoj, hoj, 
srićno ti bilo! Pa se sopet vrne i zija: 
- Ćaće, ja ću se obisit! - A ćeš kako 
ne po majku! - Aj ću ćaće, ženskoj okol vrata! - Ma si naredan!

PUŠČAJ ME NA MIRU 
Niki čovik da j’ bil fanj bolan i da j’ fanj 
vrimena ležal va posteji. Ma j’ va soj toj 
boli nikako se držal koražan, ni se dal pa 
bog. Bil je ča bi se reklo “ča na srcu to 
na zajiku”. 
Sako tuliko bi ga njegova žena obašla pa 
mu j’ tako jedan dan najzad rekla: - Ne 
daj Bog da ti se ča dogodi, pa da mi 
umreš, sirota ja, veruj mi, ja bin vaje šla za tobun. - a muž 
probledel, pogjeda ju drito va oči i veli šćeto neto: - Prosin te ne 
delaj toga, ako niš drugo baren na onon svitu pušćaj me jedan 
sled na miru!

NISMO MI TRUBILE 
Pita mištra Tončića va školi: - Tončić, koliko 
je pet više pet? - Tončić misli, proteže prsti, 
ne zna pa bog. Da mu pomore veli mu mištra: 
- Tončić, mama ti je dala pet jabuka, a tata 
još pet. Koliko ih ukupno imaš? - a Tončić ko 
z topa: - Pun klobuk! - mištra se j’ nasmela, 
a Tončić vas kuntenat se j’ posel. Kad je došal 
doma, pita ga ćaća. - Tončić, kako j’ danas 
bilo va školi? Si ča znal? - San, ćaće, san! - reče veselo. - A ča 
te j’ pitala mištra? - Pitala me j’ da kuliko j’ to kad mi ti daš 
pet jabuk i mama pet . Ja san rekal pun klobuk. - Si tako rekal 
zasprave? - San ćaće, san! - Tako, tako lipi moj, neka mištra ne 
misli da smo mi trubile!

IVAN NA SPOVIDU
Dojde Ivan o Vazmu na spovid, a bil je veli 
kjetavac i vavik je njurgal i proklinjal, bimo rekli 
da j’ bil fanj grišan. Kad je si silni grihi plovanu 
spovidel, a bilo ih je sake sorte, veli mu najzad 
plovan: - Čovječe dragi, vi ste veliki griješnik. Mo-
rate se popraviti. Vidite našega Gospodina, kakve 
muke je on podnio za sve nas! - Ma bome ni kod 
ja velečasni! - šćeto će Ivan. - Pa kako to možete 
uopće pomisliti, a kamoli reći? - Velečasni, dragi Bog ni bil oženjen ! I 
ni bival z punicun!

PRETPLATNIK 
Bodul je bil jednu nediju na maši i kad je bilo za dat 
lemozinu gjeda okolo si hitaju nič sitno, a dojde i do 
njega mežnjar z onun košarun, a on se počne lovit po 
žepi jednoj pa drugoj i ne najde niš leh 10 kn. I sad 
da ne ispade sramotan, aš ča će judi reć da niš ni 
hitil nutra, pun jada hiti tih 10 kn va tu košaru. Druge 
nedije na maši kad je bilo za pobirat lemozinu dojde 
mežnjar z košarun pred njega, a on mu zija: - Pretplatnik!

CURE I ŠPEH 
Kako j’ rat bil finil, onda j’ vojska oslobodila i naš kraj i tu 
se j’ našlo judih od sakud. I jedan soldat, Ličan dojde va 
jedno naše selo na Grobnišćini i trefi pred kućun staricu 
ka j’ čekala svojga sina da joj se vrne z partizanih. Pita on 
nju: - A je li majko, ima li štogod tu u selu cura? - a ona 
mu veli: - A lipo dite moje, je je cur, leh špeha ni!

SPREDA ŽUTO, ZADA KAFENO 
Došal Ivić doma z škole i plače nebog. - Ča j’ bilo Ivić? Zač 
plačeš? - pita ga mat. - A mamo! Imeli smo fiskulturu i mištra 
me j’ ošpotala pred simi da su mi blatne gaće! - a mat onako 
jadno: - Tovare jedan bedasti, kuliko san ti put rekla spreda 
žuto, zada kafeno!

OŠ ČAVLE generacija 1953./1954.

60 let male mature
Piše: Grozdan Cuculić

Proslavili smo, s godinom zakašnjenja zbog korona pandemije, 60 let završetka osmogodišnje škole u 
Čavlima i 75 let naših života. Pozivu na druženje odazvali su se Josipa, Tanja, Vlatka, Mera, Mirjana, 
Radenka, Danica, Nevenka, Viktor, Sanjin, Ranko, Ivica i Grozdan. Susret se održao 25. lipnja 2022. 

godine. Nismo pozabili na naše koji se nisu mogli odazvati okupljanju. Minutom šutnje i sjete odali smo im 
dužnu slavu i zahvalnost.

Imenici naši u školi još postoje. No, imena učenika i učitelja nismo čitali. Zato što prozivku mnogi ne bi čuli 
jer nisu više s nami. Generacijo, godine lete, a mi smo još tu. Svaki od nas nosi svoje brige, poteškoće, ali i 
sjećanja i sreću. Prijatelji, je li tako? Da, istina, vrime nas kosi, ali ne odnosi se baš na sve. Još nas ima!

Drugari iz osmogodišnje škole Čavle generacije 1953./1954., na susretu smo bili veseli, sretni i ponosni. I 
niki nan ni bil ravan. Na druženju smo nakon više let sreli drage ljude. Tu smo prigodu iskoristili za srdačan 
pozdrav, razgovor i sjetu na ono vrime djetinjstva i mladosti. Veselo je bilo uz harmonikaša Zdravka i pjesme 
naše mladosti. Posebno smo zahvalni na pomoći u organizaciji susreta Tanji, Josipi, Vlatki i Viktoru. Predla-
žem da ne čekamo pet let za ponovno viđenje.

Nakon mnogih infrastrukturnih radova poput asfaltiranja, preuređenja svlačionica, uređenja gostuju-
ćeg sektora i travnjaka, na Mavrince je stigao i semafor. Uz semafor su postavljeni i novi zvučnici i 
razglas te dodatni reflektori na krovu centralne tribine. Jer podsjetimo, stadion Adelija Beba Haramija 

odnedavno ima i noćnu rasvjetu. Investicije u stadion osim Općine Čavle financiraju i sponzori Nogometnog 
kluba Grobničan. 

ULAGANJE U STADION ADELIJA BEBA HARAMIJA
Svakim danom sve viši standard u Mavrincima

S.B.C.


